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Administración Profesional de Comunidades

www.gestioveinal.es

Servicio de Urgencias 

a nuestras comunidades
24 horas - 365 días/año

Rambla Josep Maria Jujol, 51
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El Dakar 2018 
tindrà quatre 
representants del 
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Particular vende Finca de 17.500m2 

con regadío instalado. 

Gran explotación de olivos arbequinos y casa 
habitable con muebles de 140m2. Porche, garaje 
y con placa solar. Para vivir todo el año o fines de 

semana, vacaciones, etc... Depósito de 30.000 litros 
con 2 motores para regar, pozo de agua potable y 

cisterna. Se incluye potente tractor y aperos en muy 
buen estado. Ideal para tener animales en granja 

casera; caballos, etc... Se dispone de dos depósitos 
más de agua para hacer huerto.

PRECIO TOTAL DE TODO: 90.000€
PARA MÁS INFORMACIÓN Y VISITAS.

Sr. Luis (directo dueño)
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SOCIETAT

L’aprovació del projecte d’obra per 
soterrar les vies a Sant Feliu té data   
Segons el ministre de Foment, José Luis Ábalos, es farà a principis del 2019 

E l ministre de Foment, 
José Luis Ábalos, va 
anunciar que l’estat es-

panyol aprovarà el projecte 
d’obra per soterrar les vies 
del tren a Sant Feliu de Llo-
bregat “a principis del 2019”, 
amb previsió de licitar-lo 
“immediatament després”. 
Ábalos ho va avançar en 
una visita a les obres de la 
futura estació intermodal de 
l’Aeroport de Barcelona-el 
Prat, sense donar més de-
talls, si bé manté el calendari 
anunciat per Íñigo de la Ser-
na quan estava al capdavant 
de Foment. José Luis Ábalos 
va lloar les inversions que 
preveu fer el ministeri els 
propers anys per soterrar 
infraestructures ferroviàries 
a Catalunya, amb un pressu-
post que ascendeix a 1.000 
milions d’euros per assu-

mir les obres de Sant Feliu, 
l’Hospitalet de Llobregat i 
Montcada i Reixac.

Reivindicació
“Són tres integracions 
urbanes que permetran 

conviure de manera més 
amable i segura”, va afir-
mar el ministre. En el cas 
de Sant Feliu de Llobregat, 
es tracta d’una reivindica-
ció que el municipi manté 
des de fa quaranta anys, 

i suposa desencallar una 
obra que el 2010 ja tenia 
un projecte definit pen-
dent d’execució. Segons 
va anunciar De la Serna 
al gener, Foment preveia 
destinar 127 MEUR a unes 

obres que s’allargaran 
prop de quatre anys. La 
intervenció afectarà poc 
més d’1,5 quilòmetres de 
vies, entre la zona indus-
trial del municipi i la B-23 
a Sant Joan Despí. 

Foto: Arxiu

L'Ateneu Pablo Picasso, seu del 
Punt de Voluntariat de Viladecans

El Punt de Voluntariat de Viladecans ja és una realitat. 
Aquesta iniciativa, sorgida d'un acord de Ple, es va 
presentar a l'Ateneu Pablo Picasso davant d'entitats i 

ciutadania amb ganes d'implicar-s'hi, un espai de connexió 
entre les persones que volen col·laborar i les entitats que 
cerquen voluntariat. Es pot trobar informació al web 
municipal i forma presencial.

  
Subvenció de l'AMB per la 
compra de bicicletes elèctriques 

L'Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) ha activat una 
nova convocatòria de subvencions de 250 euros per 
a la compra de 500 noves bicicletes elèctriques per 

als ciutadans de la Metròpolis Barcelona que decideixin 
comprar-ne una. La subvenció està disponible per a 
bicicletes amb un preu màxim 1.350 euros i dona continuïtat 
a les convocatòries que s'han esgotat amb èxit any rere any.

El Prat finalitza els tràmits 
per regular els pisos turístics 

El Ple va aprovar provisionalment la nova normativa per 
regular els pisos turístics, el darrer tràmit a nivell municipal. 
Ara cal que el Departament de Territori i Sostenibilitat 

validi l’acord per començar a aplicar la normativa. Hauran 
de complir tres requisits: que estiguin ubicats en edificis d’ús 
exclusiu amb accés independent, en carrers de més de vuit 
metres d’amplada i a més de 50 metres entre ells.

Es congelen les tarifes del 
transport públic per al 2019 
L'AMB demana també consens per fer front al repte 
de finançament que suposa no augmentar les tarifes

L'AMB valora positivament 
la congelació de les tari-
fes de transport públic de 

cara al 2019 que es va acor-
dar a la reunió del Consell 
d'Administració de l'Autoritat 
del Transport Metropolità 

(ATM). "Des de l'AMB cele-
brem que no es demani un 
nou esforç al ciutadà, com 
el que ja es va realitzar amb 
la pujada de tarifes de l'any 
anterior", va explicar el vi-
cepresident de mobilitat i 

transport de l'AMB, Antoni 
Poveda. "En aquest sentit, 
celebrem que ara es doni 
continuïtat a la reducció de 
preus que es va aprovar el 
2014, i a les congelacions de 
preus que es van aprovar els 

anys 2015 i 2016", va afegir 
Poveda, destacant el con-
sens que s'ha aconseguit en 
aquest tema i que ha conduït 
a l'acord. "Aquest consens 
entre administracions ha 
de continuar per fer front al 
repte de finançament que 
comporta el manteniment 
de les tarifes acordat avui", 
ha explicat Poveda. "Ara és 
més necessari que mai donar 
suport, per la via dels pressu-
postos de l'Estat per a 2019, a 
unes majors aportacions que 
estan previstes per al trans-
port metropolità de Barce-

lona", va comentar. Des de 
l'AMB es destaca que sense 
l'aprovació d'aquests pres-
supostos i, per tant, sense 
una major implicació de 
l'Estat, serà molt difícil man-
tenir el nivell de qualitat del 
transport públic metropoli-

tà, alhora que es congelen 
les tarifes. "Especialment, 
en un moment en què el 
fort increment de viatgers a 
l'entorn metropolità reque-
reix importants inversions 
en infraestructures i ser-
veis", va apuntar Poveda.

Foto: Arxiu

La Diputació de Barcelona 
realitzarà els treballs de ca-
talogació de les urbanitza-
cions amb dèficits urbanís-
tics del Baix Llobregat, una 
eina destinada a disposar 
d'una informació comple-
ta i actualitzada de totes 
les urbanitzacions que 
no han completat satis-
factòriament els requisits 
físics i jurídics per assolir la 
seva plena normalitat. El 
Catàleg s'elaborarà en el 
decurs del primer semes-
tre del 2019 per part d'una 
empresa especialitzada a 
partir d'informacions i da-
des procedents de l'Àrea 
Metropolitana de Barce-
lona dels municipis de la 
comarca adscrits a aquesta 
institució, així com a partir 
del coneixement i les apor-
tacions realitzades des dels 
propis ajuntaments.

Urbanitzacions 
amb dèficits  
urbanístics
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Avda. Can Batllori, 24 · Tel. 93 658 44 51 · abitareviladecans@hotmail.com www.mueblesabitareviladecans.com

Viladecans

Viladecans

· Oferta válida hasta 31/01/2019
· Solo un cheque por compra
· Descuento aplicable a compras superiores a 3.000€

¡Visítanos!

Ens adaptem a tots els espais creant ambients decoratius únics, aprofitant al màxim totes les opcions d'espai.

150€
CHEQUE
DESCUENTO

Vale por
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HERMANOS MORENO DÍAZ Reformas y Construcciones desde 1999

C/Teide,10 - L'HOSPITALET · ryjmoreno99@gmail.com

Albañilería · Fontanería · Carpintería · Electricidad · más...

Presupuestos 
sin 

compromiso

OFERTA BAÑO COMPLETO
TOTAL 3.500€ 

Baño completo 3.500€
Azulejos y pavimento 
Techo e iluminación
Mueble 70, wc y grifería
Plato de ducha y mampara de 100
Mano obra, materiales e instalac.

Instalación Luz nueva 2.900€

OFERTA COCINA COMPLETA
TOTAL 6.500€
Cocina completa 6.500€
Azulejos y pavimento
Techo e iluminación
4m/l mobiliario y granito nacional
Electrodomésticos
Mano obra, materiales e instalac.

 +info. Ver web:  www.reformasmoreno.es

 Fijo. 93 449 56 51
      607 522 680

WathsApp
Síguenos en Facebook
Reformas Moreno Díaz

Pintar piso en blanco 65m2 aprox. 950€

SOCIETAT

L’alcaldessa de Gavà, Ra-
quel Sánchez, i l’alcalde 
de Viladecans, Carles 

Ruiz, exigeixen a la Gene-
ralitat una major implicació 
en el desenvolupament del 
Parc Agrari del Baix Llobre-
gat. En una visita a la zona 
agrícola gavanenca, i acom-
panyats dels presidents de 
les cooperatives agrícoles 
dels dos municipis, els alcal-
des van posar de manifest 
la necessitat d’incrementar 
els recursos econòmics que 
destina el Departament 
d’Agricultura. Una partida 
pressupostària que aquest 
2018 va pujar a poc més 
de 6.000 euros. Aquesta xi-
fra representa el 0,8% del 
pressupost total del Parc 
Agrari, molt per sota de 
l’aportació dels municipis 
i d’altres administracions 

que no són competents en 
matèria d’agricultura. Ra-
quel Sánchez va demanar 
“més suport i més inver-
sions” i apunta a “les admi-
nistracions que són veri-
tablement competents en 
matèria d’agricultura, d’una 
banda la Generalitat i de 
l’altra l’Agència Catalana de 
l’Aigua, que és responsa-
ble de la gestió de l’aigua, 
dels sistemes hidràulics, de 
la millora dels sistemes de 
drenatge i de totes les inver-
sions que són necessàries 
des d’aquesta perspectiva”.  
D’altra banda, Carles Ruiz, va 
manifestar que “d’una ban-
da calen infraestructures 
per garantir els cultius; en 
segon lloc cal un pla econò-
mic de desenvolupament a 
l’agricultura; i finalment és 
necessària una gestió coor-

dinada de tot el territori, és a 
dir, una taula comuna on tots 
els actors implicats estiguin 
presents i puguin parlar.”  Per 
als dos alcaldes és indispen-
sable que la Generalitat equi-
pari la seva aportació a la que 
realitzen els ajuntaments a 
través de la Diputació.

Altres peticions
Entre altres demandes, els 
dos alcaldes també insten 
a la Generalitat a continuar 
i a enllestir el projecte que 

ha de permetre fer arribar 
el Canal de la Dreta del riu 
Llobregat fins a Viladecans, 
així com abordar la incorpo-
ració de Gavà. Els alcaldes 
també demanen a la Gene-
ralitat que, des de l’Oficina 
de Canvi Climàtic, abordi 
un estudi sobre l’impacte 
d’aquest sobre l’agricultura 
al Parc Agrari, i en especial 
a la zona baixa del Delta, i 
també de les mesures a im-
plantar tant de resiliència com 
d’adaptació per a l’ús agrícola.

Gavà i Viladecans demanen més 
suport econòmic per al Parc Agrari 
Reclamen a la Generalitat enllestir el projecte que ha de permetre fer arribar el 
Canal de la Dreta del riu Llobregat i un estudi de l’impacte del canvi climàtic

Foto:  Aj. Gavà

El municipi ja té nous 
punts de trobada ciuta-
dana en el marc del des-

envolupament d'un model 
de platja familiar. La platja 
de la població baixllobrega-
tina va acollir el 17 de nov-

embre una trobada cívica 
per presentar a la població 
un nou rellotge de sol i el 
nou Punt de Trobada que 
s'ha habilitat a l'Espai del 
Mar. El rellotge de sol ha 
estat dissenyat per Antonio 

Bernal, divulgador cientí-
fic de l'Observatori Fabra i 
exdirector del Planetari de 
Medellín (Colòmbia). Poste-
riorment, es va fer una pas-
sejada a peu fins a l'Espai 
del Mar, que va acollir una 

exposició fotogràfica amb 
fotografies històriques de 
la platja del municipi. En 
aquest equipament va tenir 
lloc la inauguració del nou 
Punt de Trobada habilitat 
per a ús ciutadà com a cen-
tre cívic del barri. L'acte va 
comptar novament amb la 
conducció d'Antoni Casas, i 
les intervencions de repre-
sentants de les associacions 
veïnals de Baixador i Llu-
minetes, l'alcaldessa Maria 
Miranda i la regidora res-
ponsable d'Equipaments, 
Candela López.

Castelldefels inaugura 
el rellotge de sol al 
Passeig Marítim
També es va estrenar el Punt de Trobada  
a l'Espai del Mar habilitat per a ús ciutadà

Menció especial Educaweb al Prat 

L’Ajuntament del Prat va rebre la Menció Especial 
Educaweb en reconeixement al seu treball en l’àmbit 
de l’orientació. La regidora d’Educació, Pilar Eslava, 

va recollir la menció tot explicant que el consistori 
baixllobregatí “intenta atendre les necessitats d’orientació 
de l'alumnat del Prat i dels ciutadans al llarg de la vida, així 
com teixir xarxes amb entitats públiques i privades.”

Respecte pel col·lectiu LGTBI

El Saló de Plens de l’Ajuntament d’Esplugues va acollir 
la constitució del desè Consell d’Infants del municipi 
baixllobregatí. La diversitat afectiva i sexual centrarà 

els debats dels alumnes de cinquè de Primària. A la 
cerimònia, els trenta nens i nenes es van comprometre a 
representar les seves aules a les nou escoles que participen 
en l’edició del curs 2018-19 d’aquest projecte participatiu.

Foto:  Aj. Castelldefels

Psicología Clínica nens, 
adolescents i adults
Teràpia de parella
Teràpia de familia
Neuropsicología
Psicopedagogía
Logopedia

Previsió, 1
08970 Sant Joan Despí
www.psicoars.com

SERVEIS DEL CENTRE:

Tanco els ulls i, 
veig tot al meu voltant! 
Records de la meva infància 
i els juguets que volia gaudir. 

El primer petó als meus somnis 
a aquella personeta que no 
m’atrevia a mirar. 

I vestir-me pel ball, 
sentint me ja gran, i de cop, 
aquí em veig envoltat al Nadal 
d’una familia que es va anar 
construint al llarg del temps. 

Moments especials 
que mai s’esborren … per 
algún motiu serà!

Bones Festes i Bona Estrella!
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SOCIETAT

Els Premis Respon.cat 2018 fan un 
reconeixement al barri Marianao 
Va rebre el premi al Territori Socialment Responsable en la quarta edició 

Sis organitzacions, una 
persona i un barri d’un 
municipi català van ser 

reconeguts per les seves 
bones pràctiques i la seva 
trajectòria en matèria de 
Responsabilitat Social Em-
presarial (RSE) en l’acte de 
lliurament de Premis Res-
pon.cat 2018. Més de 160 
persones es van congregar  
el passat 27 de novembre 
al Centre Cultural de la Mer-
cè de Girona per assistir a la 
quarta edició d’aquests re-
coneixements de referència 
a Catalunya. Respon.cat té 
el compromís de fer de Cata-
lunya un territori socialment 

responsable, i per això cada 
any reconeix territoris que 
estan sumant esforços de les 
seves organitzacions per fer 
dels valors de l'RSE un factor 
de la identitat local. Enguany 
el reconeixement al Territori 
Socialment Responsable va 
correspondre al barri de Ma-
rianao de Sant Boi de Llobre-
gat, que va ser representat 
per la Fundació Marianao.

CoBoi
D'altra banda, l’antic edifici 
de Sant Boi Centreserveis 
va ser escenari de l'acte de 
presentació del Laboratori 
d'Innovació Social de Sant 

Boi (CoboiLAB), que sorgeix 
com una plataforma on els 
agents socioeconòmics 4H 
-ciutadania, administració 
pública, empresa i centres 

de coneixement- podran 
col·laborar per detectar 
reptes i problemàtiques 
socials emergents i oferir 
solucions i alternatives in-

novadores. CoboiLAB bus-
ca convertir-se en una eina 
pública que inspiri, motivi i 
faciliti noves formes de fer 
política pública.

Foto: Aj. Sant Boi de Llobregat

Més presència dels Mossos 
per a les festes nadalenques  

El Programa Operatiu Estacional de Seguretat Grèvol (POES 
Grèvol) dels Mossos d’Esquadra va començar el 19 de 
novembre amb motiu de l’inici de la campanya nadalenca i 

es mantindrà actiu fins al 13 de gener de 2019. Els objectius són 
prevenir i reduir els fets delictius més habituals, principalment 
furts, robatoris en comerços i estrebades al carrer que es 
registren durant aquest període nadalenc a la nostra comarca.  

Presentació del catàleg 
d’urbanitzacions amb dèficit

La Diputació de Barcelona va presentar a la sala d’actes del 
Consell Comarcal, el catàleg de les urbanitzacions amb 
dèficit del Baix Llobregat. Aquesta catalogació forma 

part d’un projecte que es va iniciar l’any 2017 i que es realitza 
coordinadament amb la Generalitat. Inclourà suport als ens 
locals amb un programa per a les urbanitzacions amb dèficit, 
i un altre programa per a la prevenció d’incendis forestals.

Arrenca la campanya de Turisme 
"És Nadal al Baix Llobregat”    

Amb un element típicament nadalenc, l’arbre de 
Nadal, el Consorci de Turisme del Baix Llobregat 
posa novament en marxa una original campanya per 

compartir la il·lusió del Nadal i alhora donar a conèixer els 
atractius, fires i festes de la comarca per a aquestes festes 
nadalenques. El web esnadal.cat és l’aparador de més de 
50 activitats on es pot també participar en un joc.

La 72a Fira de la Purís-
sima va tornar a ser 
un èxit d’assistència. 

Un dels certàmens firals 
més antics i més visitats 
a Catalunya es va celebrar 
del 6 al 8 de desembre. 
Enguany, el recite firal a 
l'aire lliure va tenir 52.000 
m2 i ha comptat amb 485 
expositors i 331 parades 
al carrer. Al voltant de 
260.000 persones han vi-
sitat el certamen. L'estand 
municipal, que va canviar 
d’ubicació, va ser un dels 
espais més visitats. 

La Fira de la 
Puríssima, un 

èxit d'assistència

El consistori gavanenc estreny 
el setge als prostituïdors  

Gavà fa un pas més en la lluita contra la prostitució 
impulsant una modificació de l’Ordenança municipal 
sobre els usos de les vies i els espais públics. Fins ara el 

text contemplava aquestes multes tant per als clients com per 
a les dones prostituïdes. Per a l’Ajuntament, era del tot necessari 
despenalitzar les dones econòmicament, perquè considerem 
que, en cas contrari, se les victimitza doblement. 

Sant Just amplia el nomenclàtor 
amb més noms de dones 

El Ple de novembre va aprovar una declaració institucional 
que proclama Sant Just Desvern municipi feminista. A 
més es va acordar reconèixer les trajectòries professionals 

i personals de les veïnes Soledat Sans (pintora) i Marta Roig 
(professora de dansa). La Sole donarà nom al nou equipament 
que es construirà l’any vinent a Mas Lluí; i La Marta donarà 
nom al nou carrer que s’obre paral·lel a la carretera Reial.

S'aprova el Pla Local de Joventut 
2019-2022 de Sant Joan Despí

L'Ajuntament de Sant Joan Despí ha aprovat el Pla Local 
de Joventut 2019-2022, un document que defineix les 
línies d'actuació dels propers quatre anys per tal de 

garantir la qualitat de vida del col·lectiu jove. El pla fixa com 
a objectius principals facilitar la capacitat d'emancipació del 
jovent i adaptar l'oferta lúdica, cultural i participativa de la 
ciutat a les necessitats d'aquest col·lectiu. 

Molins de Rei es mostra en contra 
de les batudes de caça a Collserola 
Demana a la Generalitat alternatives com a mètode de control de la població de senglars

Josep Raventós, regidor 
de Medi Ambient de 
Molins de Rei, va adreçar 

una carta a la Generalitat de 
Catalunya per demanar que 
busqui alternatives ètiques 
i responsables amb animals 
i persones a la caça com a 
mètode de control de la po-
blació de senglars a Collse-
rola. Aquesta carta és una 
resposta a l'autorització 
emesa per la Direcció Ge-
neral d'Ecosistemes Fores-
tals i Gestió del Medi per 
tal de realitzar batudes 
de caça al terme munici-
pal baixllobregatí, en la 
zona del Parc Natural de 
Collserola. En el text de la 
mateixa es recorda que 

l'Ajuntament de Molins de 
Rei té aquests dos com-
promisos: Compromís en 
contra de la caça i, en ge-

neral, de l'ús de les armes 
al seu territori. El mateix 
Ajuntament no autoritza 
les batudes en el seu terri-

tori des de fa bastants anys 
perquè entén que l'ús de 
les armes i munició no és 
una solució adaptada als 

nostres temps; així com un 
compromís ètic amb el be-
nestar animal, que inclou 
porcs senglars i/o vietnami-
tes que puguin habitar en 
el seu territori. Per tot això 
es demana a la Generalitat 
que s'analitzi les formula-
cions ètiques i de respec-
te al benestar animal que 
diferents organismes del 
país i internacionals estan 
desenvolupant per al con-
trol poblacional d'aquestes 
espècies. ja que encaixen 
molt millor amb les exigèn-
cies ètiques i contra l'ús de 
les armes com a resolució 
de problemes que la nostra 
societat exigeix a les seves 
institucions.

Fotos: Arxiu

Per dotzè any conse-
cutiu la ciutadania 
de Molins de Rei 

es va bolcar en la festa 
benèfica contra el càncer 
infantil, i ha fet aporta-
cions per més de 30.000 
euros. Aquests diners es 
destinaran a millorar la 
qualitat de vida dels in-
fants i adolescents amb 
càncer, amb l’objectiu de 
millorar les seves condi-
cions a l’hospital.

Posa't la Gorra!
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L'AIGUA I EL MEDI AMBIENT/AMB

Les aigües residuals de 
bona part de Barcelona, 
l’Hospitalet de Llobregat, 
Cornellà, Sant Boi i Esplu-
gues arriben a la depura-
dora del Prat, on es trac-
ten per poder-se abocar 
al mar amb les condicions 
que estableix la llei. Ara, 
amb l’entrada en funcio-
nament de l’estació de re-
generació s’apliquen uns 
tractaments addicionals 
a l’aigua més intensius. 
D’aquesta manera, es po-
den donar nous usos a 
l’aigua abans no arribi al 
mar. L’objectiu és reduir la 
dependència hídrica que 
la metròpolis té de rius 
com el Ter i disposar de 
mesures alternatives en 
cas d’episodis de sequera. 

Un d’aquests usos és 
l’alimentació de l’aqüífer 

del Delta, que es veu ame-
naçat per l’entrada d’aigua 
marina. “És una reserva 
estratègica en períodes 
de sequera, perquè en cas 
de necessitat podem uti-
litzar l’aigua emmagatze-
mada. Si no fos per l’aigua 
que s’obté de l’estació de 
regeneració, s’hi hauria 
d’injectar aigua de boca 
per evitar que s’hi filtri 
l’aigua del mar”, assegura 
Eloi Badia, vicepresident 
de Medi Ambient de l’AMB. 

Osmosi inversa 
i ultrafiltració 
Un procés de regeneració 
convencional aplica trac-
taments físics i químics a 
l’aigua amb l’objectiu que 
la matèria orgànica que hi 
ha es decanti i quedi re-
tinguda en microfiltres de 

0,01 mil·límetres. Després 
l’aigua es desinfecta i ja 
es pot reutilitzar per regar 
camps i netejar carrers, per 
a la indústria o amb finali-
tats ambientals. 

Però a l’aigua se li pot 
aplicar un tractament en-
cara més avançat basat 
en l’osmosi inversa i la ul-
trafiltració. És aleshores 
quan es pot fer servir, per 
exemple, per injectar-la a 
l’aqüífer del Baix Llobre-
gat, evitar que hi entri ai-
gua de mar i garantir-ne 
la qualitat. També hi ha 
l’opció de reintroduir-la al 
Llobregat a l’altura de Mo-
lins de Rei. En aquest cas, 
l’aigua recorrerà 7 quilò-
metres riu avall abans no 
torni a ser tractada per 
potabilitzar-la i fer-la apta 
per al consum humà. 

Aquest supòsit només es 
donarà quan el nivell dels 
embassaments estigui per 
sota del 25% i l’ACA decre-
ti l’estat d’excepcionalitat. 

2.000 litres 
per segon
Àlex Prada, responsable de 
sanejament de l’AMB, explica 
que la planta té capacitat per 
produir 2.000 litres d’aigua 
regenerada per segon, que 
equivalen al 25% del consum 
de tota l’àrea metropolitana. 

L’estació de regeneració 
es va construir el 2007 per 
augmentar els cabals que 
circulen pel Llobregat, 
recarregar els aqüífers i 
aportar cabals ambientals 
a les llacunes de la vall 
baixa i del delta del Llo-
bregat. Després d’entrar 

en funcionament, va estar 
un temps aturada. Durant 
aquests anys l’AMB s’ha en-
carregat de fer-ne el mante-
niment. Ara, gràcies al con-
veni de col·laboració entre 
l’AMB i l’ACA, la instal·lació 
torna a funcionar.

Badia explica que, tot i la 
gran capacitat de la planta, 
“l’ACA establirà mensual-
ment el volum de produc-
ció en funció de l’estat dels 
embassaments”. A més, 
serà l’agència qui apor-
tarà els 2,5 milions d’euros 
que es preveu que costarà 
l’explotació. Aquesta xifra 
podria augmentar en un mi-
lió més en cas que s’hagués 
d’incrementar la producció 
per sequera i podria arribar 
als 4,5 milions si s’haguessin 
de dur a terme actuacions 
de millora de la planta.

Grup d’experts

Un grup de dotze experts 
de diferents disciplines 
assegurarà que els parà-
metres de l’aigua són òp-
tims per als usos que se 
li donen. Aquest panell 
d’assessorament científic 
també dissenyarà el full 
de ruta que ha de perme-
tre que l’aportació d’aigua 
regenerada al Llobregat 
es faci de manera contí-
nua, i no només en casos 
d’excepcionalitat o emer-
gència per sequera.

Entre els membres del pa-
nel hi ha químics, físics i 
experts en comunicació, 
entre altres disciplines. 
Tots tenen una trajectòria 
àmplia relacionada amb el 
cicle integral de l’aigua.

La regeneració d’aigua permet augmentar 
els recursos hídrics metropolitans
Un acord entre l’AMB i l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) ha tornat a posar en funcionament 
l’estació de regeneració d’aigües del Prat de Llobregat. Aquesta instal·lació, vinculada a la 
depuradora, permet que l’aigua es pugui tornar a aprofitar en comptes d’abocar-la al mar.

“Amb la planta de regeneració 
completem el cicle de l’aigua 
i aprofitem un recurs que 
tenim a l’abast en comptes 
d’abocar-lo al mar”

Eloi Badia Casas, 
vicepresident de 

Medi Ambient de 
l’AMB

La reutilització permet donar 
nous usos a l’aigua un cop 

s’ha sanejat a les depuradores 
o estacions de regeneració. 
Així s’evita abocar al mar un 

recurs disponible.

Fre a la pujada del preu de l’aigua

El preu de l’aigua es revisa aplicant una fórmula que té en compte molts criteris, com els costos de les inversions, el manteniment o les analítiques. Entre 
el 2005 i el 2016 el preu s’ha incrementat de manera continuada als 23 municipis de l’àrea metropolitana on Aigües de Barcelona presta el servei d’aigua 
potable. En el cas del Baix Llobregat es tracta de Begues, Castelldefels, Cornellà, el Papiol, Esplugues, Gavà, Pallejà, Sant Boi, Sant Climent, Sant Feliu, Sant 
Joan Despí, Sant Just, Santa Coloma, Torrelles i Viladecans.

El 2016 l’AMB, que és l’administració titular del servei d’aigua potable, va revisar la fórmula i des d’aleshores la tarifa ha baixat un 4%, ja que va considerar 
que alguns elements de la fórmula no s’aplicaven correctament. Com que Aigües de Barcelona ha sol·licitat novament encarir el preu de l’aigua, l’AMB ha 
proposat revisar l’increment, tal com ha fet els darrers anys, per tal de garantir que la ciutadania pagui un preu just. Per exemple, s’estudiaran aspectes com 
el cànon de coneixement, les despeses de publicitat o els beneficis de l’empresa. Si finalment no s’aplica l’increment, l’estalvi total estimat per a la butxaca 
dels ciutadans serà d’uns 13 milions d’euros a l’any.

“El nostre objectiu és subministrar aigua de qualitat per a la ciutadania a un preu just”, sentencia Badia.

REGENERACIÓ BÀSICA

REGENERACIÓ AVANÇADA
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La reforma de l'escola Sant Jordi, una 
de les prioritats del consistori vicentí
També construirà una residència de gent gran i centre de dia al barri de Sant Josep

L’alcaldessa de Sant Vi-
cenç dels Horts, Maite 
Aymerich, i el Delegat 

del Govern de la Generalitat 
a Barcelona, Juli Fernández, 
van mantenir una reunió a 
la Casa de la Vila. Entre els 
diferents temes que van 
tractar, destaquen el de la 
reforma integral de l’escola 
Sant Jordi i el de les places 
públiques a la futura resi-
dència de la gent gran, que 
s’ubicarà al barri de Sant 
Josep. Pel que fa al centre 
educatiu, se suprimiran les 
barreres arquitectòniques, 
es millorarà l’eficiència ener-
gètica i s’adequaran les dife-

rents instal·lacions i espais 
per adaptar-los a normativa. 
De fet, ahir ja hi va haver una 
reunió de la taula mixta de 
planificació (formada per re-
presentants municipals i per 
representants dels Serveis 
Territorials d’Ensenyament 
del Baix Llobregat), per con-
cretar els passos a seguir en 
les properes setmanes. En 
aquest sentit, l’Ajuntament 
s’encarregarà d’elaborar un 
pla director per efectuar 
aquesta intervenció, el qual 
detallarà les grans actua-
cions, les fases d’execució i 
els costos aproximats. Per la 
seva banda el Departament 

d’Ensenyament treballarà 
en la proposta per executar 
la reforma integral de millo-
ra. L'escola Sant Jordi es tro-
ba entre les més prioritàries 
de Catalunya pel que fa a 
inversió.

Altres temes
També es va parlar de la 
futura residència de la 
gent gran i el centre de 
dia públics, que s’ubicaran 
al barri de Sant Josep. Al 
tancament de la present 
edició hi havia previst la 
signatura del conveni entre 
l'Ajuntament i el departa-
ment de Treball, Afers So-

cials i Famílies per establir 
el nombre de places públi-
ques. Cal recordar que hi ha 
una comissió de seguiment 
formada per representants 

de l’equip de govern local, 
de partits polítics, del Con-
sell de la Gent Gran i del 
Departament de Treball, 
Afers Socials i Famílies.

Foto: Aj. Sant Vicenç dels Horts

Primera pedra del nou pavelló 
poliesportiu de Vallirana 

El diputat adjunt d'Esports de la Diputació, Pere Pons, 
i l'alcaldessa, Eva Martínez, van participar en l'acte de 
col·locació de la primera pedra del nou pavelló poliesportiu. 

Les obres del pavelló es van iniciar al setembre i el cost de 
l'actuació és de 3.076.302,41 euros). El nou pavelló inclourà una 
pista poliesportiva en 3 pistes (adaptable a actes populars), bar 
restaurant, espais per a les entitats i vuit vestidors.

Reconeixement a les entitats 
de Corbera de Llobregat 

El passat  dijous 29 de novembre es va celebrar la 
primera  trobada d'entitats, que va servir per fer un 
reconeixement a la feina que fan les associacions, clubs, 

colles i penyes de la vila. A la trobada va assistir l'alcaldessa 
així com els regidors de l'equip de govern que van fer 
lliurament d'un diploma a representants de la majoria 
d'entitats del municipi baixllobregatí. 

Torrelles surt al carrer contra 
les violències masclistes   

El passat dissabte 24 de novembre, Torrelles de Llo-
bregat va viure una jornada plena de reivindicacions 
i denúncies. A la Plaça de l’Ajuntament, es va cele-

brar l’acte de commemoració del Dia Internacional per a 
l’Eliminació de la Violència envers les Dones. L’Associació 
de Dones Pla de les Bruixes i el consistori van organitzar 
la trobada que va aplegar a desenes persones.

Prova pilot a l’Institut de 
Cervelló de votació electrònica

L'Institut de Cervelló va acollir a finals de novembre una 
prova pilot de votació electrònica per escollir el Consell 
Escolar amb l’objectiu d’incentivar-ne la participació. El 

sistema de votació va incorporar una criptografia avançada 
per garantir-ne la seguretat, la transparència i la validesa en les 
eleccions. Tant la tecnologia com el proveïdor són els mateixos 
que han estat utilitzats en d’altres processos electorals.

Presentada la guia jurídica 
per erradicar publicitat sexista  

L'alcaldessa d'Esplugues i presidenta de l’Observatori 
de Diones en els Mitjans de Comunicació, Pilar Díaz, va 
presentar a Barcelona la Guia jurídica orientativa sobre l’ús 

d’una comunicació no sexista en l’àmbit de les administracions 
locals. Té per objecte establir els principis generals i les mesures 
que s’han d’adoptar per incorporar la perspectiva de gènere en 
les polítiques i les actuacions comunicatives municipals.

Pallejà recapta en una campanya 
solidària 5.360 quilos d'aliments

Una campanya solidària que es va organitzar del 8 al 19 de 
novembre va aconseguir recaptar 5.360 quilos d’aliments 
que es destinaran a les famílies amb més necessitats de 

Pallejà. El paper de la ciutadania va tornar a ser clau i van 
ser centenars els veïns i veïnes que van aportar productes 
diversos d’alimentació (oli, tomàquet fregit, pasta, galetes, 
sucs, conserves de sardines, llegums i brou de peix i verdura.

El Parlament aprova un nou parc
de bombers a la zona central del Baix
Donarà servei als municipis de Vallirana, Cervelló, Corbera, Torrelles i La Palma

La comissió del Parla-
ment de Catalunya va 
aprovar incloure en els 

Pressupostos de la Gene-
ralitat per al 2019 una do-
tació pressupostària per la 
creació, com a mínim, d’un 
parc de bombers a la zona 
central de les muntanyes 
del Baix Llobregat que doni 
servei als municipis de Va-
llirana, Cervelló, Corbera 
de Llobregat, La Palma de 
Cervelló i Torrelles de Llo-
bregat. La creació del parc 
beneficiarà i augmentarà la 
seguretat als municipis de 
la zona. La proposta pre-
sentada pel PSC es va apro-
var amb els vots en contra 
de Junts x Catalunya i ERC. 
L’alcaldessa de Vallirana, 

Eva Martínez, va ser pre-
sent a la sessió, acompan-
yada de l’alcalde de Cerve-

lló, José Ignacio Aparicio. 
L’alcaldessa va reclamar 
que “és urgent que la Ge-

neralitat de Catalunya posi 
en marxa aquesta resolució 
per assegurar que es podrà 

garantir la seguretat dels 
i les ciutadanes dels mu-
nicipis de la zona central 
del Baix Llobregat”. Alhora 
Eva Martínez va expressar 
la seva sorpresa davant la 
intervenció en la comissió 
de la diputada d’ERC asse-
gurant que aquest parc de 
bombers no es contem-
plava en el Pla estratègic 
de Bombers 2017-2022, 
l’alcaldessa del municipi 
baixllobregatí va dir “és 
irresponsable no conèixer 
bé el Pla, on efectivament 
consta aquesta proposta, ni 
la situació real i les neces-
sitats d’aquesta àrea de la 
comarca del Baix Llobregat. 
Parlem de la seguretat de 
molts i moltes ciutadanes.”

Fotos: Arxiu
El Ple de Vallirana va 

aprovar per unani-
mitat, el passat 29 de 

novembre, el Pla Educatiu 
i Contra el Fracàs Escolar 
(2018-2026). Es tracta d’un 
pla integral i continuat que 
engloba a totes les etapes 
de l’ensenyament des dels 
0 anys fins als nostres avis i 
àvies. Un Pla Educatiu que 
ha de consolidar Vallirana 
com a una vila inclusiva i 
educativa.

Municipi 
contra el fracàs 

escolar

Recuperació del 
riu i amplicació 
d'una rotonda

La reunió va servir per 
repassar altres temes, 
com ara la millora de 

l’entorn del riu. A princi-
pi de 2019 Ajuntament i 
Generalitat signaran un 
conveni perquè aquesta 
cedeixi al consistori els 
espais que té el depar-
tament d'Agricultura a 
la llera del riu Llobregat. 
L’Ajuntament vol con-
vertir-la en horts socials 
i espais de lleure. A més 
es va parlar de la futura 
ampliació de la rotonda 
de les ovelletes, que con-
necta la carretera de To-
rrelles (BV2005), la carre-
tera de Sant Boi (BV2002) 
i l’autovia A2.
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Horaris: 11 a 20h. excepte dies 24 i 31 d’11 a 18h. 
25 i 26 de desembre tancat.26ª

Del 22 al 31 desembre 2018

La Fira Infantil de Cornellà 
arriba a la vint-i-sisena edició 

Del 22 al 31 de desem-
bre el recinte firal de 
Cornellà de Cornellà 

de Llobregat acollirà una 
de les fires lúdiques i edu-
catives nadalenques més 
veteranes, la vint-i-sisena 
edició de la Fira Infantil de 
Nadal, una cita que arriba 
carregada d’il·lusió i diver-
sió. Com a activitats estre-
lla els nens i nenes podran 
mostrar el seu talent en el 
karaoke, podran fer volar 
la imaginació amb un nou 
taller de vitralls o gaudir 
d’una nova exhibició cani-
na protagonitzada per gos-
sos del cos de la Guàrdia 
Urbana. La zona dedicada 
a castells estarà coronada 
enguany per l’inflable més 
gran, una ludoteca tamany 
XXL. Aquestes novetats 
s’afegeixen a les activitats 
ja tradicionals que tornen 
una vegada més per la 
bona acceptació del nos-

tre petit públic: tallers de 
medi ambient, de maqui-
llatge, de manualitats, més 
de 1.400 metres quadrats 
dedicats a la pràctica de di-
ferents esports, racons de 
jocs simbòlics pels més pe-
tits, atraccions, llits elàstics, 
etc. Tot un món de fantasia 
pels infants d’entre 2 i 12 
anys. A més, Diumenge, 23 
de desembre la Fira Infantil 
de Nadal rebrà la visita de 
la mascota del Baix Llobre-
gat, Puput Punxetes, molt 
coneguda pels més petits, 
ja que acostuma a passejar-
se per festes majors i actes 
culturals de la comarca. 
Durant el matí del primer 
diumenge de fira els visi-
tants podran gaudir de la 
seva presència i fer-se fotos 
amb la Puput Punxetes. 

Estudiants
Els primers a gaudir del 
saló nadalenc de Fira de 

Cornellà de Llobregat 
seran més de 4.000 estu-
diants d’Educació Primària 
procedents de diferents 
escoles del Baix Llobregat 
que visitaran el recinte els 
dies 19, 20 i 21 de desem-
bre. A partir de dissabte, 
22 de desembre, la fira ro-

mandrà oberta fins al dia 
de Cap d’Any, a excepció 
dels dies 25 i 26 quan la fira 
romandrà tancada. L’horari 
serà d’11 a 20 hores, ex-
cepte els dies 24 i 31 de 
desembre quan tancarem 
portes un parell d’hores 
abans, a les 18 hores.  

Foto: Procornellà

La ciutadania de Sant Just pot 
votar el nom d’un nou parc

El procés de participació per triar el nom del parc de la 
cruïlla Major/Rambla ha entrat en una nova fase. Fins al 
21 de desembre, les persones empadronades al municipi 

i majors de 16 anys podran votar un dels dotze noms 
proposats per les entitats de Sant Just. Els tres noms que 
obtinguin més vots passaran a una segona volta, en què es 
triarà el nom amb el qual es batejarà el nou espai verd. Entre 
els dies 7 i 20 de gener tindrà lloc la segona volta.

Deu anys de mediació i          
convivència a Castelldefels 

L’octubre de 2008 va néixer el Centre de Mediació i 
Convivència Ciutadana a Castelldefels. En aquests 
deu anys, el servei ha anat creixent en l’atenció de 

tipologia diversa de casos de conflictes, així com en el 
desenvolupament de projectes preventius. Des de les 
hores han participat en processos de mediació 2.180 
persones, i 32.240 persones s’han vist beneficiades 
indirectament d’intervencions realitzades.

L’Aeroport tancarà l’any amb 
més de 50 milions  de passatgers 

El conseller de Territori i Sostenibilitat, Damià Calvet, va 
valorar positivament les últimes xifres sobre tràfic de 
passatgers a l’Aeroport de Barcelona-El Prat. Després 

de la reunió del Comitè de Coordinació Aeroportuària de 
Catalunya, celebrat al mateix aeroport, va anunciar que 
“tanquem l’any amb més de 50 milions de passatgers, 
superant xifres anteriors, el que constata que l’aeroport 
de Barcelona va molt bé” i que genera un impacte positiu 
en l’economia del país.  El conseller va reconèixer que la 
infraestructura té el problema dels retards dels avions.

Karaoke, vitralls, ludoteca XXL i exhibicions canines entre les novetats 
del certamen lúdic i educatiu que se celebrarà del 22 al 31 de desembre

SOCIETAT

Ábalos supervisa l’estació 
Multimodal T2 El Prat 
El ministre de Foment va anunciar que la primera fase 
està prevista que finalitzi a l’estiu del proper any

El ministre de Foment, 
José Luis Ábalos, va 
supervisar les obres 

de la futura estació Multi-
modal T2 de l’Aeroport de 
Barcelona-El Prat, que per-
metran l’accés ferroviari i 
rebaixaran a 19 minuts el 
trajecte entre l’estació de 
Sants i la T1, així com la 
connexió entre ambdues 

terminals. Ábalos, que va 
aprofitar l’acte per rea-
firmar el compromís de 
l’actual Govern amb la mi-
llora de les infraestructu-
res de Catalunya, va deta-
llar que actualment s’estan 
executant la primera fase 
de les obres, correspo-
nents al Dic Sud de la Ter-
minal 1, i el nou traçat de 

la línia R2 de Rodalies, amb 
un túnel de 3.385 metres.

Dues fases
El ministre va anunciar 
que aquesta primera fase 
està prevista que culmini a 
l’estiu del proper any i que, 
a partir de llavors, es podrà 
iniciar la segona fase que 
inclou l’execució de l’obra 

de superestructura i equi-
paments, que inclou vies, 
seguretat i la nova estació 
intermodal de la T2. Amb-
dues fases comporten una 
inversió de més de 400 
milions d’euros, a executar 
fins a 2021 i que suposen 
gran part del pressupost 
d’aquestes obres al Prat, 
d’un total de 620 milions.

També, en relació amb els 
aeroports de Catalunya, 
Ábalos va anunciar més 
projectes previstos per 
als propers 7-8 anys i que 
suposaran inversions pro-
peres als 2.000 milions 
d’euros. En concret de cara 
al període 2022-2026, el 

ministre va esmentar la fu-
tura construcció d’un edifici 
satèl·lit al Prat i la seva con-
nexió amb la T1, així com 

l’ampliació de la terminal 
de l’aeroport de Girona-
Costa Brava i la seva conne-
xió amb Barcelona via AVE.

Foto: Ministeri de Foment
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MOBILITAT I TRANSPORT/AMB

“És un acord històric. 
Amb aquesta tarifa 
plana metropolitana, 
amb preu d’una 
zona, iniciem un 
recorregut per fer 
més accessible el 
transport públic”

Antoni Poveda, 
vicepresident 

de Mobilitat 
i transport de l’AMB

Estalvi en el preu dels abonaments

Usos  Preu   Preu  Estalvi  Estalvi
   2a zona   1a zona  en euros  percentual

Bitllet senzill   3,10 €     2,20 €  0,90 €   29% 

T-10   20,10 €  10,20 €   9,90 €   49% 

T-70/30  88,05 €  60,90 €             27,15 €   31% 

T-Mes   72,70 €  54 €               18,70 €   26% 

T-Trimestre             196,50 €            145,30 €             51,20 €  26% 

T-Jove                   142 €            105 €   37,00 €  26% 

T-Dia  13,10 €     8,60 €   4,5 €  34%

Al gener es podrà viatjar per tota la Metròpolis 
Barcelona a preu d’una zona, també al Baix Llobregat

L’1 de gener de 2019 entra en vigor la tarifa plana metropolitana de transport públic, que permetrà 
moure’s entre tots els municipis de la Metròpolis Barcelona al preu d’una zona tarifària. 

Títols amb tarifa plana

La tarifa plana afectarà el bitllet senzill, la T-10 (inclosa la 
dels treballadors de l’aeroport), la T-50/30, la T-70/30, la 
T-Mes (inclosa la de les persones en atur), la T-Trimestre, 
la T-Jove, els títols per a famílies monoparentals i 
nombroses, la T-Dia, la T-aire i la T-esdeveniment.

Viatjar amb transport 
públic entre Sant Andreu 
de la Barca i l’Hospitalet 
o Sant Vicenç dels Horts 
i Barcelona, es podrà fer 
amb la targeta T-10 o 
d’altres títols d’una sola 
zona. I és que, l’1 de ge-
ner, entra en vigor la ta-
rifa plana metropolitana, 
que permetrà viatjar per 
tota la Metròpolis Barce-
lona a preu d’una zona 
tarifària. També abastarà 
12 municipis més del 
Baix Llobregat i 6 més 
del Vallès Occidental. 
Tots ells, tot i estar dins 
l’àrea metropolitana, for-
men part de la segona 
corona tarifària i fins ara 
per fer segons quins des-
plaçaments havien de 
pagar dues zones. 

A partir del mes de 
gener, moure’s entre 
aquests municipis i els 
municipis de la prime-
ra corona tarifària pot 
arribar a costar la mei-

tat que en l’actualitat. 
Així, ja no serà neces-
sari comprar un títol de 
transport de dues zones 
per fer viatges interns 
dins de l’àrea metro-
politana. Serà suficient 
comprar una T-10 d’una 
zona per 10,20 euros 
(segons tarifes 2018) 
en comptes dels 20,10 
que costa la de dues 
zones. L’estalvi serà del 
49%. I si es tracta de la 
T- Trimestre o la T-Jove, 
l’estalvi serà d’un 26%. 

Els municipis del 
Baix Llobregat que 
s’integraran a la tarifa 
plana metropolitana 
són Begues, Cervelló, 
Corbera de Llobregat, 
Molins de Rei, Pallejà, 
La Palma de Cervelló, El 
Papiol, Sant Andreu de 
la Barca, Sant Climent 
de Llobregat, Sant Vi-
cenç dels Horts, Santa 
Coloma de Cervelló i 
Torrelles. El nou sistema 

de tarifa plana impulsat 
per l’AMB cobrirà així 
tota l’àrea metropoli-
tana, els 36 municipis 
que la formen, i farà 
efectiva una reivindica-
ció històrica dels veïns i 
alcaldes de les localitats 
de la metròpolis que 
pertanyen a la segona 
corona tarifària. 

S’espera més de 
4,6 nou milions 

de viatges

La mesura “soluciona 
una situació anòmala”, 
ha explicat el director de 
Mobilitat de l’AMB, Joan 
Maria Bigas, perquè hi 
havia 18 municipis de 
l’àrea metropolitana te-
nien una tarifa diferent, 
“quan és incongruent 
perquè estan dins el 
continu de la metròpolis 
i tenen un transport de 
caràcter urbà”.

Els càlculs de l’AMB 
apunten que el trans-
port públic a l’àrea me-
tropolitana guanyarà 
4,6 milions de viatges a 
l’any. Circularan menys 
cotxes perquè, en ser 
més econòmic, els ciu-
tadans optaran per via-
tjar més en autobús, 
tren, metro o tramvia. 
Aquests viatges se su-
maran als 50 milions 
anuals en transport pú-
blic que actualment es 
fan entre els municipis 
metropolitans de la pri-
mera corona i els muni-
cipis metropolitans de 
la segona. Això vol dir 
que més de 3.200.000 
habitants es benefi-
ciaran de l’aplicació 
d’aquesta tarifa única.

Reduir l’ús del vehicle privat 
al Baix Llobregat

Al Baix Llobregat, els desplaçaments 
amb vehicle privat encara representen el 
44% del total. En l'àmbit de tot l'AMB, la 
tendència és que l'ús del cotxe augmenti 
en els municipis més allunyats de 
Barcelona i en els viatges entre municipis; 
i això sol anar en detriment de l'ús de 
metro, autobús o tren en els municipis 
de la segona corona. Tot i això, el Baix 
Llobregat és una de les comarques amb un 
comportament prou sostenible, ja que del 
conjunt de desplaçaments que fan els seus 
ciutadans, els desplaçaments a peu i en 
transport públic suposen un 56% i superen 
els desplaçaments en cotxe.
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EL MES EN IMATGES

Gavà es va adherir a la celebració avui del Dia dels Drets 
Humans amb la col·locació a la via pública de diversos vinils. 
Els adhesius reprodueixen alguns d’aquests Drets en vistosos 
colors i amb una tipografia expressiva per cridar l’atenció.

Monsenyor Agustí Cortés, bisbe de Sant Feliu, ha anomenat 
Ramon Carbonell nou director de Càritas Diocesana de Sant 
Feliu de Llobregat. Aquest nomenament té lloc en esgotar-se 
el període de cinc anys establert.

Josep Miret ‘Fakir Kirman’ (Cornellà de Llobregat, 1946), 
conegut com a “l’home-volcà”, ha guanyat el premi Zirkòlika 
a la millor trajectòria de circ. S'ha destacat els 54 anys de 
carrera ininterromputs i el seu treball. 

L'Ajuntament de Sant Boi i la Cambra Oficial de Comerç, 
Indústria i Navegació de Barcelona van signar un protocol 
d'intencions per impulsar l'activitat econòmica amb una 
bateria d'accions adreçades a empreses del municipi. 

Un dels projectes sorgits en els pressupostos participatius 
pratencs que s'han executat és la instal·lació de dues bases 
per recarregar les bateries de les cadires de rodes elèctriques. 
S'han ubicat al camí de vianants de la carretera de la platja.

El diumenge 25 de novembre es va celebrar la presentació 
del Club Esportiu Bàsquet Pallejà de la temporada 2018–
2019. El club compta amb 17 equips masculins i femenins, 
16 dels equips  federats i l'escola (200 jugadors i jugadores).

El ritme i la percussió van ser protagonistes als carrers de Be-
gues amb la celebració del segon Festiva Begues Percussió. 
La cita va créixer també en nombre de participants respecte a 
l’any passat fins a arribar a les onze colles.

L'Ajuntament del Prat va presentar el seu primer Pla de Salut 
Local, que es desplegarà de 2018 a 2023. L'acte es va celebrar 
al Cèntric Espai Cultural. El document contempla la salut 
pública des d'un punt de vista ampli i transversal.

A Sant Boi de Llobregat es va celebrar l'acte de presentació 
dels XIV Premis Delta a les Millors Iniciatives Empresarials. on 
hi participen Castelldefels, El Prat, Gavà, Sant Boi i Viladecans. 
El lliurament es farà el 4 d'abril de 2019.

Més de 300 atletes van participar en la Cursa Popular d'Hivern 
de Sant Climent de Llobregat que es va celebrar el 2 de 
desembre. José Cobo i Noelia Jiménez van guanyar la prova 
dels 10 km; i Karlos Puertas i Alba Gutiérrez, la dels 6,2 km.

El Ple de Sant Just va aprovar el Pla Local d’Adaptació al Canvi 
Climàtic per al període 2019-2028. L'objectiu és augmentar 
la capacitat adaptativa del municipi al canvi climàtic sota 
premisses de sostenibilitat social, ambiental i econòmica.

L'Ajuntament de Sant Feliu i la Direcció General d'Igualtat del 
Departament de Treball, Afers Socials i Famílies va subscriure 
un acord per impulsar un nou Servei d'Atenció Integral (SAI) 
per defensar els drets de les persones LGTBI+ al municipi.

Sant Boi de Llobregat va acollir la presentació d’un nou projecte 
de reciclatge d'envasos lleugers adreçat als establiments del 
Canal HORECA (hotels, restaurants, cafeteries etc).  Hi participen 
Sant Boi, Cornellà, Castelldefels i Esplugues. 

El mateix any en què compleix les noces d’argent, la planta 
de Seat a Martorell ha trencat la barrera dels 10 milions de 
vehicles fabricats. Del Baix Llobregat n’han sortit 39 models 
diferents i, a més, hi ha passat més de 12.000 persones.

El Club Handbol Sant Vicenç, l’empresa iVascular i l’Ajuntament 
de Sant Vicenç dels Horts van organitzar el passat 2 de 
desembre el Torneig Interescolar d’Handbol iVascular el qual 
va estar adreçat a nens i nenes de 2n, 3r i 4t de Primària.

Fotos: Ajuntaments/Arxiu/AMB//Diputació/Entitats
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REPORTATGE

Escalfen motors

El Dakar 2019 ja està aquí. 
A poques setmanes per 
l’inici de la mítica prova 

de motor, els participants ja 
estan posant a punt els seus 
vehicles per arribar amb les 
màximes opcions d’èxit per 
fer realitat els objectius es-
portius que s’han marcat. En 
aquesta edició, la nostra co-
marca tornarà a tenir repre-
sentats en totes les disciplines 
(cotxes, camions i motocicle-
tes). Repeteixen Xavi Foj, Jordi 
Juvanteny i Laia Sanz, mentre 
que s’estrena el martorellenc 
Josep Maria Mas. 

Llegenda
Xavi Foj (05/11/1959) tindrà 
l’oportunitat d’ampliar en-
cara més la seva llegenda. El 
molinenc, de l’equip Foj Mo-
torsport, participarà per vint-
i-novena vegada al Dakar i 
tindrà de nou com a company 
de nou a l’argentí Nacho San-
tamaria. Enguany però, can-
viarà de categoria després de 
‘militar’ a la sèrie T2 i passar-se 

a la T1.S (derivats de sèrie per 
equips semioficials). Pilotarà 
un Toyota Land Cruiser 150. 
“El recorregut serà similar al 
de l’any passat, amb molta so-
rra i dunes, no esperem que 
sigui més fàcil, la dificultat 
serà alta i sostinguda durant 
tot el ral·li. Esperem un Dakar 
complex, totes les etapes es-
taran repletes de dificultat i 
molta emoció, que és la veri-
table espurna del Dakar”, diu. 

Regrès
El santfeliuenc Jordi Juvan-
teny (06/04/1960) i Jose Luis 
Criado són la parella més lon-
geva del Dakar (24 anys com-
petint junts). Enguany tindran 
com a company i debutant el 
mecànic Xavier Dioménech. 
Per a aquesta edició arriben 
amb ganes de tornar a gau-
dir de la carrera després de la 
traumàtica situació viscuda el 
passat any, en el qual el seu 
camió es va quedar atrapat 
a la sorra en la segona eta-
pa, la qual cosa els va obli-

gar a deixar la carrera.  “En-
guany anem amb l’objectiu 
d’esborrar el sabor amarg de 
l’última edició”, diu Juvanteny, 
que reconeix que el recorre-
gut per les dunes no afavo-
reix als camions, però manté 
intacte l’objectiu i la il·lusió 
de finalitzar primers en la ca-
tegoria 6X6: “Acabar la carrera 
seria ja un èxit i vèncer en la 
nostra categoria és el màxim 
que aspirem”.  Conduiran un 
camió MAN TGA 26.480.

Campiona
Laia Sanz (11/12/1985) ha 
tingut en aquest 2018 una 
preparació molt accidentada 
per arribar a punt al Dakar. La 
pilot catalana, actual campio-
na de la prova en categoria 
femenina, ha estat en repòs 
gran part de l’any a causa de 
la Febre Q, una malaltia infec-
ciosa que li ha tingut sense 
competir des de l’estiu i que 
ha condicionat la seva prepa-
ració pel Dakar:  “Estant ben 
preparada l’objectiu normal 

seria estar entre els quinze 
primers però ara és tot una 
incògnita, no sé com em sen-
tiré, potser estigui millor de 
l’esperat però aquest any sóc 
molt cauta, no vaig amb cap 
objectiu concret. L’única cosa 
que vull és arribar allí sana”. El 
que sí té clar la de Corbera de 
Llobregat és que el seu futur 
seguirà lligat al Dakar, una 
carrera que l’apassiona: “És 
la carrera més dura del món, 
l’atmosfera entre pilots és 
molt diferent de qualsevol al-
tra carrera, hi ha rivalitat però 
també existeix solidaritat. Al 
final poses a prova els teus 
límits, tot es viu molt intensa-
ment”. Pilotarà una KTM 450.

Debutant
El Dakar 2019 tindrà tam-
bé representació martore-
llenca per primera vegada 
a la història. Josep Maria 
Mas (15/08/1977) podrà 
acomplir el seu somni. Mas 
explica que  “a casa meva, 
el Dakar es porta a la sang. 

Sempre ha estat el somni 
de la meva vida poder par-
ticipar-hi i ara, amb l’ajuda 
dels amics, dels patrocina-
dors i de l’Ajuntament de 
Martorell podré dur-lo a 
terme”. Per al baixllobrega-
tí, que pilotarà una Yamaha 
WR 450F, el principal ob-
jectiu serà “acabar el ral·li 
sense mirar classificacions. 

Sóc conscient que serà una 
prova molt dura, ja que el 
80% del recorregut discorre 
per superfície de sorra i farà 
més important l’aspecte físic 
més que no pas el tècnic. Per 
això, m’estic entrenant molt 
dur, fent bicicleta i gimnàs 
cada dia”. El martorellenc 
tindrà el suport de l’equip 
d’assistència Pedregà Team. 

Fotos: Arxiu

Radiografia del ral·li
El Ral·li Dakar de 2019 arriba a la quarantena primera 
edició. Se celebrarà entre el 6 i el 17 de gener i enguany es 
disputarà per primera vegada en un sol país, Perú. La sortida 
i final de la competició serà la ciutat de Lima i es disputarà 
en 10 etapes (uns 5.000 quilòmetres de recorregut, amb 
3.000 cronometrats). Segons l’organització prendran 
part un total de 126 vehicles, 167 motos i quads, així 
com 41 camions. Hi haurà 42 vehicles Legend (pilots 
amb més de 10 participacions) i 135 pilots i copilots 
en 97 vehicles amb l’atribució de Rookie (debutants). A 
més, els participants són de 61 nacionalistats (els més 
nombrosos francesos, espanyols i holandesos), disset 
dones (dos equips cent per cent femenins). I com a dada 
curiosa, l’edició d’enguany tindrà el competidor més jove 
de la història (Mitchel Van Den Brink, amb 16 anys).

El Dakar 2019 comptarà amb participació baixllobregatina de Xavi Foj (Molins de Rei), Jordi Juvanteny 
(Sant Feliu de Llobregat), Laia Sanz (Corbera de Llobregat) i Josep Maria Mas (Martorell)
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Gavà comptarà amb 
una nova escola 
bressol l’any 2020
El futur centre educatiu serà gestionat per 
una cooperativa o una entitat d’economia social 

SOCIETAT

La VI Marxa El Baix Llobregat 
aplega un miler de persones 

Un miler de persones procedents dels municipis 
de Castelldefels, Cornellà de Llobregat, El Papiol, 
Esplugues de Llobregat, Gavà, Molins de Rei, 

Sant Boi de Llobregat, Sant Feliu de Llobregat, Sant 
Joan Despí, Sant Just Desvern, Sant Vicenç dels Horts 
i Santa Coloma de Cervelló, van participar el passat 25 
de novembre en la sisena edició de la Marxa El Baix 
Llobregat contra la violència masclista. Unes marxes 
acompanyades de grups de batukada, gegants i diverses 
entitats de dones i ampas del territori, que van arribar al 
Parc de Torreblanca on va tenir lloc l’acte central.

El Consell Comarcal distribueix 
10.000 preservatius a la comarca

El Servei Comarcal de Joventut del Baix Llobregat va 
engegar la campanya amb el lema “Mou-te per plaer”, 
amb motiu de la celebració del dia 1 de desembre, 

Dia Mundial de la lluita contra la SIDA. Aquest any 
2018, per facilitar els recursos per elaborar la campanya 
del dia Mundial de la SIDA als municipis i fomentar la 
participació en les activitats organitzades als Serveis 
d’Informació Juvenil de la comarca, el Servei Comarcal 
de Joventut ha distribuït 10.000 preservatius. Segons 
Joventut, l’objectiu principal d’aquesta campanya és 
conscienciar als i les joves del Baix Llobregat.

Sant Joan Despí, escenari de 
les IX Jornades de Patrimoni 

El divendres 30 de novembre va tenir lloc la celebració 
de les IX jornades de Patrimoni del Baix Llobregat. En 
aquesta edició, l’escenari escollit va ser la Torre de la 

Creu de Sant Joan Despí, coincidint amb l’any Jujol 140 un 
moviment artístic, cultural i social per difondre la figura de 
Josep Maria Jujol. A l’acte van assistir regidores i regidors 
i personal tècnic dels ajuntaments de la comarca, entitats 
culturals, i professionals dels diferents àmbits. Les jornades 
es van desenvolupar amb un lema feminista: el llegat de 
les dones. Un element imprescindible i necessari d’abordar 
per visibilitzar les dones en l’àmbit cultural i patrimonial.

Gavà tindrà una nova 
escola bressol mu-
nicipal el 2020. Una 

demanda que feia temps 
estava sol·licitant Gavà Sí 
Se Puede. “Hem centrat 
gairebé tots els esforços 
durant anys en aconseguir 
aquesta inversió tan ne-
cessària per al municipi”, 

segons indica en un comu-
nicat el grup municipal, i 
afegeix que “aquesta pe-
tició ha anat acompanya-
da d’informes del cost de 
l’obra amb la valoració del 
Col·legi d’Arquitectes de 
Catalunya per evitar despe-
ses innecessàries i informes 
del cost de personal que 

suposaria dues línies pel 
nivell de 0 a 3 anys”. Gavà 
Sí se Puede explica també 
que “després de múltiples 
reunions hem aconseguit 
des del grup municipal la 
incorporació d’una partida 
pressupostària d’1,2 mi-
lions d’euros en el pressu-
post 2019 per a la creació 

de la futura escola bressol 
municipal que serà ges-
tionada per una coopera-
tiva o entitat d’economia 
social. A més el govern es 
compromet a posar-la en 
marxa el setembre de l’any 

2020 mitjançant un pacte 
firmat entre tots els grups 
municipals”.

Pressupost
D’altra banda, el grup muni-
cipal lila ha reconegut que 

el seu vot favorable al Pres-
supost Municipal per a l’any 
2019 ha estat condicionat 
per l’acceptació per part de 
l’equip de govern d’aquesta 
demanda i altres propostes 
d’àmbit social i educatiu.

Foto:  Arxiu
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OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310
(frente mossos d'esquadra)

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior 
núm. 23-24 del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet de Llobregat

Super Oferta  
AIRE ACONDICIONADO 
MITSUBISHI ELECTRIC

MSZ-HJ25VA
2150 Gg/h
2705 Kc/h

1276€

35€/Mes
Pago al contado

1.160€
INSTALACIÓN

Incluida

Pago 
al contado 

9% DESCUENTO
 todo incluido

 e IVA

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 
93 490 96 45
facebook.com/moherclima

www.moherclima.com

Espectaculars persecucions 
policials a Esplugues i Cornellà 
Un dels dos detinguts va patir una parada cardiorespiratòria i 
els serveis d'emergències no van poder fer res per salvar-li la vida

Un home, de 31 anys i veí 
de Sant Feliu de Llobre-
gat, va morir l'1 de des-

embre després de conduir 
temeràriament pels carrers 
de Sant Feliu i Esplugues 
de Llobregat, posant en risc 
greu la ciutadania. En l'intent 
d'aturar-lo, quatre Mossos 
d’Esquadra van resultar ferits 
i sis cotxes policials van patir 
danys materials. Un cop in-
terceptat pels agents, l'home 
que conduïa el cotxe va mo-
rir mentre estava sent atès 

pels serveis d'emergències 
després de patir una aturada 
cardiorespiratòria. 

Drogat
D'altra banda, els Mossos 
d’Esquadra van detenir el 
passat 21 de novembre un 
home, veí de Cornellà de Llo-
bregat de nacionalitat boli-
viana i amb indicis d’haver 
consumit substàncies estu-
pefaents, després de prota-
gonitzar una espectacular 
persecució policial que va 

començar a la B-20 (sorti-
da 13) al terme municipal 
d’Esplugues de Llobregat i 
va finalitzar a l’avinguda de 

la Línia Elèctrica de Cornellà 
de Llobregat. Un cotxe parti-
cular i dos policials van patir 
danys considerables.  

Foto: Arxiu

Enxampats tres lladres de 
trastes i vehicles en pàrquings

Els Mossos d'Esquadra van detenir, els dies 13 i 21 de 
novembre, tres homes de nacionalitat espanyola i 
brasilera, de 21, 22 i 26 anys i veïns de Castelldefels 

com a presumptes autors de 27 robatoris amb força 
a trasters, tres robatoris interior de vehicle i un furt 
interior de vehicle a pàrquings comunitaris del municipi 
de Castelldefels. La investigació es va iniciar quan la 
Unitat d'Investigació de la comissaria de Gavà va tenir 
coneixement de 17 trasters forçats.

Robaven calçots al Parc Agrari 
i després els veníen a Sant Boi

Tres homes de nacionalitat espanyola, de 32 i 44 anys 
i veïns de Barcelona i Olivella, van ser detinguts pels 
Mossos d’Esquadra juntament amb la Policia Local 

de Viladecans, com a presumptes autors de dos delictes 
de furt. Així mateix van denunciar un home i una dona, 
de 34 i 37 anys i veïns de Sant Boi de Llobregat com 
a presumptes autors d'un delicte de receptació. Els 
detinguts es dedicaven a robar calçots al Parc Agrari del 
Baix Llobregat i, posteriorment, els venien.

Accident mortal d'un conductor 
d'una motocicleta a Cervelló

Un motorista, de 54 anys i veí de Sant Feliu de 
Llobregat, va morir els com a conseqüència d’una 
topada amb un turisme, segons va informar el Servei 

Català de Trànsit i els Mossos d'Esquadra. El succés va 
passar a les 7.20 hores en el punt quilomètric 6,5 de la B-24 
en direcció a Barcelona en el terme municipal de Cervelló. 
Al lloc del succés es van desplaçar sis dotacions de Mossos 
d’Esquadra i tres ambulàncies del SEM. El fet ha provocat 
importants afectacions a la circulació a la B-24 i a l’N-340.

SUCCESSOS
Mor una dona de 92 
anys atropellada per 
un patinet elèctric  

Una dona de 92 anys 
va morir atropellada 
el passat mes d’agost 

a Esplugues atropellada 
per un patinet elèctric que 
conduïen dos joves. Es 
converteix en el primer cas 
d’aquestes característiques 
a Catalunya. Segons que ha 
informat l’ajuntament baix-
llobregatí, els fets van tenir 

lloc a la Rambla del Carme. 
El patinet circulava a poc 
més de 30 quilòmetres per 
hora, la velocitat habitual 
d'aquests vehicles i, després 
de rebre l'impacte, l'anciana 
va caure i el seu cap va cope-
jar contra el terra, patint le-
sions. La dona va morir pocs 
dies després de ser ingressa-
da en un centre hospitalari.
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L’expresident José Montilla 
visita els presos de Lledoners 
Els alcaldes socialistes de Cornellà de Llobregat, Antonio Balmón i 
Sant Joan Despí, Antoni Poveda, també es van desplaçar a la presó 

L'expresident de la Gene-
ralitat i senador del PSC, 
José Montilla, va visitar 

els presos sobiranistes que 
estan a la presó de Lledoners 
(Barcelona). "És una visita de 
caire personal i la respectem 
com la respectem totes", ha 
dit la portaveu del PSC, Eva 
Granados. Segons publica 
Nació Digital, l'expresident 
s’ha sumat a altres socialis-
tes que han visitat els presos 
com el diputat del PSC al 
Parlament Carles Castillo, els 

alcaldes Antoni Balmón (Cor-
nellà de Llobregat) i Antoni 
Poveda (Sant Joan Despí) i 
el líder del PSC a Barcelona, 
Jaume Collboni. A la presó 
de Lledoners Oriol Junque-
ras, Quim Forn, Raül Romeva, 
Jordi Turull i Josep Rull, Jordi 
Sánchez i Jordi Cuixart.

Dejuni
El grup de coordinació 
d'actes de suport als pre-
sos, en vaga de fam en 
denúncia per la situació 

de bloqueig que el Tribu-
nal Constitucional fa dels 
seus recursos d’empara per 
poder accedir a la justícia 
internacional, ha iniciat de-

junis solidaris. Cornellà és 
una de les ciutats que s'ha 
adherit (es realitza al Cen-
tre Parroquial de Santa Ma-
ria fins al 21 de desembre).

Foto: Arxiu

La delegada del Govern 
visita Sant Boi de Llobregat 

La delegada del Govern a Catalunya, Teresa Cunillera, 
va visitar Sant Boi, on es va reunir amb representants 
municipals i va poder visitar diversos punts d’interès. 

Va ser rebuda per l’alcaldessa, Lluïsa Moret, i va saludar 
membres del Govern i portaveus dels grups municipals. A 
més va destacar la importància que tenen els ajuntaments 
a l’hora d’atendre la ciutadania i garantir el seu benestar, i 
va traslladar l’oferta de diàleg i col·laboració institucional 
del Govern de l’Estat al qual representa.

Tamara Carrasco seguirà sense 
poder sortir de Viladecans  

L'Audiència Nacional ha reiterat la prohibició a la 
membre dels CDR, Tamara Carrasco, de sortir del 
seu municipi de residència, Viladecans. La jove 

havia demanat poder ampliar el seu radi de mobilitat 
a tot Catalunya, però l'Audiència li recorda que està 
investigada per fets "greus", com desordres públics, i 
que actualment ja pot anar al metge o a treballar fora 
del seu municipi, a més de poder demanar permisos 
puntuals per altres motius, segons la interlocutòria. 

Daniel Serrano, nou secretari 
general del Partit Popular català

Sitges va acollir el XV Congrés extraordinari del PPC, 
on Alejandro Fernández va ser escollit president dels 
populars catalans per un 97,1% dels compromissaris. 

Durant el Congrés també es va escollir com a nou secretari 
general del PPC el cornellanenc Daniel Serrano. “Per a mi és 
un gran orgull haver estat anomenat. És un càrrec de gran 
responsabilitat i penso donar-ho tot”. Serrano, actual regidor a 
l’Ajuntament de Cornellà i president provincial de Barcelona, 
ja prepara les eleccions municipals, el seu principal repte.  

POLÍTICA
El PDeCAT explica a 
Viladecans el vot en contra 
als pressupostos de l’Estat   

La vicepresidenta del Par-
tit Demòcrata, Míriam 
Nogueras, i el portaveu 

al Senat, Josep Lluís  Cle-
ries, van ser presents ahir 
al matí al primer dels Speak 
Corners que recorreran les 
ciutats de la regió metro-
politana per apropar a la 
ciutadania el perquè del vot 
contrari als pressupostos 

del Govern de Sánchez. Des 
de Viladecans, Nogueras i 
Cleries van poder resoldre 
tots els dubtes de les perso-
nes que es van apropar per 
conèixer el posicionament 
del Partit Demòcrata res-
pecte els Pressupostos Ge-
nerals de l’Estat. “Abans que 
els diners hi ha la dignitat 
d’un poble”, es va dir. 
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ECONOMIA

PIMEC Baix Llobregat-L’Hospitalet 
reclama inversió en infraestructures  
La patronal comarcal ha reivindicat la importància logística en tot el territori

PIMEC Baix Llobregat–
L’Hospitalet es va reunir 
amb la subdelegada del 

Govern a Barcelona, Montse-
rrat Garcia, per reclamar les 
principals infraestructures 
actualment aturades a la 
comarca del Baix Llobregat. 
A la trobada van participar, 
per part de la patronal, el 
president de PIMEC Baix 
Llobregat–L’Hospitalet, Joan 
Soler; el seu vicepresident, 
Guillermo Muñoz, i el secre-
tari general de PIMEC, Anto-
ni Cañete. Els representants 
de la patronal van remar-
car que el Baix Llobregat i 
l’Hospitalet són un dels mo-

tors econòmics de Catalunya 
i es troben en un enclava-
ment logístic privilegiat, que 
inclou infraestructures com 
l’Aeroport del Prat i la zona 
portuària. Per aquest motiu, 
PIMEC va remanar urgen-
tment la finalització de les 
obres que han començat des 
de fa temps i que han estat 
aturades sense cap justifica-
ció ni explicació.

Mesures
Es va parlar de les mesures 
que caldria prendre en ma-
tèria d’infraestructures per 
tal de millora substancial-
ment la mobilitat de la de-

marcació, com la finalització 
de les actuacions a la B-40 
entre Olesa de Montserrat i 
Viladecavalls, la variant de 
Vallirana, la connexió a Cas-

tellbisbal entre l’A-2 i l’AP-7, 
la connexió de la Ronda Li-
toral amb la C-32 a Sant Boi 
o la llançadora de Rodalies 
fins a la T1 de l’Aeroport de 

Barcelona-el Prat, així com 
els projectes del soterra-
ment de Rodalies a Sant Fe-
liu i l’Hospitalet i el projecte 
de carril bus-VAO a la B23.

Foto: PIMEC Baix Llobregat-L'Hospitalet

L'afiliació a la Seguretat Social 
en el tercer trimestre es recupera

Segons l’Observatori Comarcal del Bai Llobregat, durant 
el tercer trimestre 2018 va baixar el nombre de centres 
de cotització a la Seguretat Social i la població del règim 

autònom, però es va produir una recuperació en la població 
assalariada en el règim general. L’educació (2.200 afiliacions) i 
els serveis socials (1.800) sense allotjament són les principals 
activitats que recuperen l’afiliació. 

L’ocupació hotelera supera a la 
provincial en el tercer trimestre  

Segons l’Observatori Comarcal durant el tercer trimestre 
de 2018 es van ocupar el 78,8% de les places hoteleres 
ofertes en els hotels baixllobregatins. En tots els mesos 

del trimestre, l’ocupació de la comarca supera a la del conjunt 
de la província de Barcelona. Agost va ser millor mes en 
ocupació. Respecte l’anterior trimestre va créixer l’ocupació 
hotelera i respecte el 2017 l’ocupació de juliol es va mantenir. 

El sector de la construcció al 
Baix Llobregat es manté estable  

El 9,4% del valor afegit brut de la construcció de Catalunya 
es produeix al Baix Llobregat. El seu pes s’ha mantingut 
estable al llarg d’aquests darrers set anys. En el 2017 dos 

municipis (Sant Just Desvern i Sant Joan Despí) presentaven 
més de cinc habitatges iniciats per cada 1000 habitants. I el 
37% de l’ocupació del sector de la construcció es concentra 
a Cornellà, Viladecans i Sant Boi de Llobregat.

El president de PI-
MEC Baix Llobregat–
L’Hospitalet, Joan 

Soler, va valorar positi-
vament la trobada i va 
manifestar en un comu-
nicat que “és necessari 
que l’Administració con-
tribueixi a la millora d’un 
dels territoris econòmics 
més estratègics no no-
més a escala local sinó 
també nacional.”

Valoració

Set municipis més formen una 
plataforma de contractació 

Els ajuntaments de Gavà, Barcelona, Girona, Granollers, 
Terrassa, Mataró i Premià de Mar han adquirit conjuntament 
una única plataforma de contractació electrònica que 

permetrà als set municipis estionar la seva compra pública o 
contractació de serveis. Per primera vegada, diversos municipis 
s’han unit per fer la compra i han establert una col·laboració que 
es mantindrà durant tot el temps d’utilització de la plataforma.

Augmenten les previsions de 
vendes de  pollastres Pota Blava

La Granja Torres del Prat de Llobregat, l’únic 
comercialitzador de pollastres Pota Bava, espera vendre 
uns 3.000 exemplars aquest Nadal, un miler més que l’any 

passat. Segons explica la seva responsable, Montse Torres, 
aquest any “són optimistes” i tot apunta que recuperaran 
els nivells d’abans de l’inici de la crisi econòmica gràcies a la 
creixent demanda del sector de la restauració. 

Sant Boi, Prat, Viladecans i Gavà 
impulsen l'economia circular 

L'edifici Sant Boi Centre de Serveis va acollir la jornada 
"Ecoindústria. L'economia circular al Baix Llobregat". 
Durant l'acte es va donar a conèixer el programa 

Ecoindústria, promogut pels ajuntaments de Sant Boi, el 
Prat, Viladecans i Gavà, amb el suport de la Diputació, amb 
l'objectiu d'avançar cap a un model productiu d'economia 
circular, basat en l'intercanvi i el reaprofitament dels recursos.

Agrolimen anuncia el tancament de la 
planta de Gallina Blanca a Sant Joan 
CCOO va anunciar mobilitzacions per mantenir el projecte industrial i l'ocupació

El grup Agrolimen va 
anunciar a la represen-
tació dels treballadors 

i les treballadores, el tras-
llat de la planta de Gallina 
Blanca situada a Sant Joan 
Despí a Osca. Segons van 
explicar els representants 
del grup alimentari, el 
trasllat es deu a la futura 
requalificació dels terrenys 
de l’emblemàtica em-
presa del Baix Llobregat.
CCOO exigeix a la direcció 
d’Agrolimen que recon-
sideri aquesta decisió i 
mantingui el projecte in-
dustrial a Sant Joan Despí 
i tota l’ocupació. El sindicat 
manifesta el seu rebuig ”de 
manera contundent el tan-

cament de l’empresa per a 
dur a terme una operació 
immobiliària purament es-
peculativa, sense tenir en 

compte els llocs de treball 
i la vida de moltes famílies.” 
El sindicat, al tancament de 
la present edició, va indicar 

que anunciaria la convo-
catòria de mobilitzacions 
en defensa de l’ocupació i 
per a exigir responsabilitat 

també a l’Ajuntament de 
Sant Joan Despí per perme-
tre “l’especulació amb el sol 
industrial.”

Foto: Google Maps

El novè Fòrum Empre-
sarial de Sant Joan 
Despí va analitzar la 

importància de la marca i 
del branding per a les pe-
tites i mitjanes empreses. 
L'acte, celebrat el 28 de 
novembre, també va ser-
vir per reconèixer les per-
sones emprenedores que 
enguany han creat em-
preses amb el suport del 
servei d'assessorament 
de Promodespí.

IX Forum 
Empresarial
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Millora la recollida selectiva de residus 
als municipis del territori metropolità 
Entre les poblacions capdavanteres es troben Molins de Rei, 
Sant Just Desvern, Castelldefels, i Torrelles de Llobregat 

L’AMB ha presentat la 
previsió de les dades de 
recollida selectiva als 

municipis de la metròpoli 
per l’any 2018. A escala glo-
bal, cal destacar que es pre-
veu passar de l’estancament 
entorn el 33% registrat des 
d’inicis de la dècada, a supe-
rar el nivell del 35%, en una 
tendència de creixement 
que es preveu que segueixi 
de cara al 2019 amb la con-
tinuació del desplegament 
de sistemes de recollida in-

dividualitzada en més mu-
nicipis. Aquestes millores 
suposen els primers fruits de 
l’estratègia posada en marxa 
pel govern metropolità, que 
té com a objectius reduir la 
generació de residus, classi-
ficar correctament cada frac-
ció per donar el tractament 
adequat a cada material, i 
extreure el màxim de recur-
sos i d’energia a partir dels 
residus. Dins de l’augment 
generalitzat de la recollida 
selectiva en totes les frac-

cions, són les de paper/
cartró (que es troba en 
un 40%) i matèria orgàni-
ca (situada en un 33%) les 
que han experimentat una 
crescuda més gran. Pel 
que fa als envasos lleugers 
i el vidre, l’augment ha es-
tat més moderat, i actual-
ment se situen en un 30% 
i un 58%, respectivament.

Ciutats
L’augment de la recollida se-
lectiva es veu impulsat per 

una sèrie de municipis que 
creixen més que la mitjana. 
Aquests municipis s’han su-
mat a l’estratègia de l’AMB, 
i han adoptat sistemes que 
individualitzen la recollida 
com la recollida porta a por-
ta i els circuits de recollida 
comercial. Així, els municipis 
de Torrelles de Llobregat, 
Molins de Rei, Castellbisbal, 
Castelldefels, Sant Just Des-
vern i Montgat han experi-
mentat augments atribuïbles 
a aquests canvis de model.

Foto: Arxiu

Sant Vicenç tindrà una estació de 
recàrrega de vehicles elèctrics 

Catalunya sumarà vint-i-dues noves estacions en 
quinze noves ubicacions a la seva xarxa pública de 
recàrrega ràpida per a vehicles elèctrics. Una de les 

estacions programades estarà ubicada a Sant Vicenç dels 
Horts. La mesura, que s’emmarca en el desenvolupament 
del Pla estratègic per al desplegament d’infraestructura 
de recàrrega per al vehicle elèctric a Catalunya 2016-
2019 (PIRVEC) impulsat pel departament d’Empresa i 
Coneixement, amplia fins a 88 el nombre d’estacions 
ràpides situades en la xarxa viària bàsica catalana.

El Ple municipal de Sant Boi 
declara la ciutat "lliure de plàstic" 

El Ple de l’Ajuntament de Sant Boi va declarar el municipi 
"ciutat lliure de plàstic". La declaració, proposada 
per la junta de portaveus i adoptada per unanimitat, 

dona compliment a la normativa de reducció dels residus, 
procedents principalment d’envasos de plàstic d’un sol ús, 
i pretén conscienciar a la ciutadania sobre la problemàtica 
derivada del seu abocament incontrolat al medi. L’any 2017 es 
van recollir 1.107 tones de residus procedents del contenidor 
groc, l’equivalent a tenir uns 14.000 contenidors de recollida 
d’envasos dels situats a la via pública completament plens.

El Voluntariat Verd neteja l'Espai 
Natural del Delta del Llobregat 

Cicloplast va organitzar el passat 1 de desembre una 
activitat de sensibilització ambiental a l’entorn de l’Espai 
Natural del Delta de Llobregat emmarcat en la Setmana 

Europea de la Prevenció de Residus que a Catalunya promou 
l’Agència de Residus de Catalunya. Els voluntaris van recollir 
més de 100 kg de residus de tota mena a la platja de Ca 
l’Arana, una zona que forma part d’un ampli espai protegit 
de 397 hectàrees, inclòs la ZEPA (Zona Especial de Protecció 
d’Aus) del Delta del Llobregat, dedicat en exclusiva a la 
conservació dels seus elevats valors naturals.

Amb l’objectiu de potenciar la recollida selectiva, 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) bonifica els 
municipis que més reciclen reduint l’import de la taxa 
metropolitana de tractament de residus (TMTR) que han 
de pagar els veïns. L’import de la TMTR varia entre els 20 
i 30 euros anuals per llar de municipis com Torrelles de 
Llobregat i els més de 60 de Castelldefels o Begues.

Bonificacions

MEDI AMBIENT

Rbla. Anselm Clavé,32  |  08940 Cornellà de LLobregat | www.latiendadepisos.com | info@latiendadepisos.com
Tel. 93 474 00 77 - 670 27 50 78
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Desde

en
CORNELLÀ

INMOBILIARIA

SÚPER ÁTICO CORNELLÀ CENTRO

395.000€uros

Súper piso ático de 155m2 + terraza, 
4 habitaciones, 2 baños completos, súper salón 
de 30m2, cocina súper- office, aire acondicionado 
y calefacción. Alquiler con opción a compra.

CORNELLÀ - CENTRO

CORNELLÀ  ZONA  SPLAU

Planta baja exterior, 
con trastero de 16m2, 
3 habitaciones todas 

muy amplias, baño 
reformado con ducha y 

mampara, luz natural, 
cocina con patio, NO 
NECESITA OBRAS NI 

REFORMAS.

CORNELLÀ - ALMEDA HOSPITALET

Encantador estudio

Piso de 
2 habitaciones, 

cocina semi-abierta, 
lavadero, baño, 

trastero en 
buhardilla.

piso con 
ascensor, alto 
exterior con 
2 balcones 
a la calle, 
junto avenida 
primavera

156.000€uros118.000€uros

175.000€uros

Piso zona Rambla de 
Cornellà, de 60m2, a 

reformar íntegramente, 
interior, 1 de altura 

con ascensor y escalera 
adaptada para personas 

dependientes, ideal 
inversionistas. 

3 habitaciones, baño, 
cocina, balcon.

OPORTUNIDAD

119.000€uros

ALQUILER 
ALMEDA

Piso en alquiler de 
102m2, 4 hab., 1 baño 

completo, cocina 
reformada, ascensor, 

algunos muebles, 
exterior, balcón, muy 

bien comunicado, 
junto corte ingles. 

950€uros/mes
LOCAL

CORNELLÀ

Local comercial 
en alquiler 

Cornellà-Centro 
de 140m2, puerta 
para entrada de 

vehículos grandes 
con vado.

189.000€uros

Piso de 70 m2, exterior, 3 hab., baño y aseo, 
2 balcones, 1º de altura real, en la mejor 

zona de la ciudad

695€uros/mes
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OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior núm. 23-24 
del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet

CALDERAS DE CALEFACCIÓN MÁS SEGURAS, MÁS PEQUEÑAS
Y DE MENOR CONSUMO, TOTALMENTE AUTOMÁTICAS

Thema CONDENS
F25

44 €/mes

ECOTEC
VMW ES 236/5-5

45 €/mes

CERAPUR comfort
ZWBC 25-2C

48 €/mes

Platinum COMPACT
24/24F ECO

42 €/mes

la nueva calefacció

TODO INCLUIDO: caldera, 
instalación e IVA incluido

PAGO AL CONTADO 9% 
DESCUENTO

Disponemos de todos los  
modelos y potencias de calderas

¡¡PLAN “RENOVE” CALDERAS-CALEFACCIÓN!!

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 93 490 96 45

nueva 

CALDERAS DE CONDENSACIÓN

3 añossin interesesy sin entrada

0%

CONSULTAS Y OFERTAS EN NUESTRA WEB:

www.moherclima.com

L’Institut Camp Blancs de Sant 
Boi participa a L'Hora del Codi
Va ser el tercer curs que el centre educatiu va prendre part en 
aquesta experiència d’abast mundial organitzada per Code.org

El 5 de desembre, i al llarg 
de tot el matí, un total 
d’uns 600 alumnes, en-

tre ESO, Batxillerat i cicles 
formatius d’Administració i 
d’Instal·lacions i Telecomuni-
cacions de l’Institut Camps 
Blancs de Sant Boi de Llobre-
gat, van participar  en  el pro-
grama internacional L’Hora 
del Codi. Segons la directora 
del centre, Lídia Ferré, “si no 
volem avançar en el sentit 
contrari que marca la inèrcia 
del temps, no tenim més re-

mei que procurar una inte-
gració plena i sense fissures 
dels nostres estudiants en 
àmbits tan revolucionaris -i 
decisius- com ho són actual-
ment tant la informàtica com 
les noves tecnologies. Una 
societat que gira l’esquena 
a la novetat, tanca la porta 
al seu progrés” i afegeix que 
“si no volem perpetuar es-
tereotips de gènere, que re-
leguen la figura de la dona 
a un paper secundari, hem 
d’incentivar la seva incor-

poració a nínxols de mercat 
adscrits tradicionalment a la 
població masculina. I aquí 
fem al·lusió a les ciències de 
la computació, la indústria 
i el sector tecnològic, res-
pectivament. Una societat 

que no promou la igualtat 
d’oportunitats -una socie-
tat no inclusiva-, alimenta al 
capdavall la injustícia en di-
versos fronts i defuig la seva 
incorporació als nous temps, 
a la modernitat”.

Foto: STEBLL

Begues augmentarà la xarxa 
wifi instal·lada en espais públics

Begues és un dels 37 municipis catalans seleccionats 
per al programa de la Comissió Europea WIFI4EU, una 
iniciativa que vol oferir a la ciutadania accessos de 

qualitat a internet a través de la xarxa wifi instal·lada en 
espais públics. Es tracta d'un reconeixement a la tasca que 
es realitza a la localitat en l'àmbit de les tecnologies de la 
informació i la comunicació (TIC). El municipi ja disposa 
d'una xarxa pública wifi amb punts de connexió al Petit 
Casal, el Centre Cívic El Roure, el o Cal Pere Vell, entre altres.

La digitalització centra el Fòrum 
de Comerç de Sant Joan Despí  

L'Ajuntament de Sant Joan Despí va celebrar una 
nova edició del Fòrum de Comerç, que enguany va 
tenir com escenari l'emblemàtica Torre de la Creu, 

en commemoració de l'Any Jujol140. L'acte va servir per 
analitzar l'impacte de la digitalització en el comerç i els 
nous paradigmes en les formes de comprar productes i 
serveis per part dels consumidors. Actualment, el comerç 
electrònic encara representa una petita part del total de 
facturació del sector comercial a Catalunya i Espanya.

Professionals del món del lleure 
aprenen programació i robòtica

Una onzena de monitors i monitores de lleure van rea-
litzar al Citilab de Cornellà de Llobregat un programa 
de formació de programació i robòtica anomenada 

Bitbot.cat. Durant les diverses sessions del curs, els dinamit-
zadors i les dinamitzadores es van introduir en el món de 
la programació utilitzant llenguatges lliures com Scratch o 
Snap4Arduino amb l’objectiu que, mitjançant aquestes ei-
nes, aprenguessin a dissenyar activitats extraescolars que 
podran aplicar en els seus àmbits laborals.

TECNOLOGIA
Se celebra una jornada 
dels usos industrials 
de la impressió en 3D  

L’Ajuntament de Molins 
de Rei va organitzar una 
jornada que va abordar 

la fabricació de prototips, 
sèries curtes i peces finals 
a la indústria i l’ús de nous 
materials d’impressió. Bona 
part del protagonisme el 
van tenir proveïdors de les 
tecnologies d’impressió 3D, 

consultors i empreses que ja 
han incorporat la fabricació 
additiva a les seves plantes. 
Prop d’una cinquantena de 
professionals de diferents 
àmbits es van aplegar a la 
Federació Obrera per conèi-
xer amb detall les possibili-
tats que ofereix la impressió 
en 3D a la indústria.
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Un documental porta arreu del món 
l’art de l’artista Josep Maria Jujol
’’Jujol-Gaudí dos genis de l’arquitectura’ s’ha emès per diferents televisions públiques 

Coincidint amb la com-
memoració de l’Any 
Jujol140, impulsat 

per l’Ajuntament de Sant 
Joan Despí amb la parti-
cipació de diferents insti-
tucions i entitats, la figura 
de l’artista Josep Maria 
Jujol està obtenint el reco-
neixement internacional 
que sempre ha merescut 
i que fins ara no havia 
assolit. ‘Jujol-Gaudí dos 
genis de l’arquitectura’, 
el documental dirigit per 
Luis Campo Vidal, actua 
com a ambaixador jujo-
lià i, en 52 minuts, a tra-
vés d’entrevistes a catorze 
experts com Josep Maria 
Jujol (fill), Josep Llinàs, To-
shiaki Tange, Carlos Flores, 
Perejaume o Juan José 
Lahuerta, explica la seva vi-
sió creativa i la interrelació 

professional entre els dos ge-
nis, Jujol i Gaudí. El documen-
tal ha estat emès per diverses 
televisions espanyoles: La 2 
(Imprescindibles), Canal 33, 
Barcelona TV; i per televisions 
internacionals com Cezka Te-
levize (la televisió pública 

de la República Txeca), YLE 
(la televisió pública de Fin-
làndia) i RTVC (la televisió 
pública de Colòmbia).

Estudiants
A més, el documental 
es projecta en diferents 

universitats del món per 
a alumnes que estudien 
català en col·laboració 
amb l’Institut Ramon Llull: 
Uniwersytet Jagiellonski W 
Krakowie (Cracòvia, Polò-
nia), Università degli Studi 
di Torino (Torí, Itàlia), Uni-

versity of Oxford (Oxford, 
Regne Unit), Universidad 
de La Habana (l’Havana, 
Cuba), Università degli 
Studi Suor Orsola Beninca-
sa (Nàpols, Itàlia), Albert-
Ludwigs-Universität Frei-
burg (Friburg, Alemanya).

L’institut Esteve Terradas, 
centre d’excel·lència educativa 

L’institut Esteve Terradas de Cornellà va aconseguir la Q de 
Plata d’excel·lència educativa. El 8 de novembre el conseller 
d’Ensenyament, Josep Bargalló, va atorgar al centre la 

certificació + 400 punts en el model d’excel·lència educativa 
e2cat (Q de plata de Qualicat). L’institut ja havia assolit aquesta 
condició l’any 2009, sent uns dels primers centres educatius 
de Catalunya en aconseguir aquest reconeixement.

Marta Duque i Carolina García 
guanyen el Joana Raspall 

L’Ateneu Santfeliuenc va acollir el lliurament de premis del 
14è Concurs de Relats Breus per a Dones Joana Raspall, 
organitzat pel Casal de la Dona de Sant Feliu. El primer 

premi en català va ser per al relat “Parracs”, de Marta Duque; el 
segon per “La jugada de la dama”, d’Eva Pelegrí; i el tercer per 
“Punt d’encaix”, de Laura Rosich. En castellà, la guanyadora va 
ser l’obra “Me llamo Teodoro”, de Carolina García.

Gavà acull la vint-i-quatrena 
Trobada Castellera comarcal

El món casteller del Baix Llobregat es va aplegar a Gavà. 
La festa va comptar amb la presència d’una desena 
de colles: Els Castellers de Gavà, Castelldefels, El Prat, 

Sant Feliu, Cornellà , Sant Vicenç i l’Adroc, la colla jove de 
l’Hospitalet, Els Matossers de Molins de Rei i Els Encantats 
de Begues. L’any vinent aquesta festa cultural catalana es 
farà el 12 d’octubre al Prat de Llobregat.

La cantant Rosalia, Personalitat 
Baixllobregatina de l’Any

Es van donar a conèixer 
els guanyadors dels 
Premis de Reconei-

xement Cultural del Baix 
Llobregat, que va arribar 
enguany a la desena edi-
ció. Uns guardons que lliu-

ra bianualment el Centre 
d’Estudis Comarcals del 
Baix Llobregat (CECBLL) 
per reconèixer pública-
ment persones, associa-
cions, institucions o em-
preses que hagin destacat 

en algun dels àmbits del 
cartell de premis, que cons-
ta de tretze categories que 
funcionen a través de pre-
sentació de candidatures. 
El lliurament dels premis 
va tenir lloc a l’Ateneu de 

Sant Just Desvern. La can-
tant sesrovirenca Rosalia 
va guanyar el premi Perso-
nalitat Baixllobregatina de 
l’Any, un guardó votat per 
la ciutadania de la comar-
ca. Va recollir el reconei-
xement l’alcalde de Sant 
Esteve Sesrovires, Enric 
Carbonell. D’altra banda, el 
premi Centre d’Estudis Co-
marcals del Baix Llobregat 
va ser per a la cooperativa 
de consum d’energia ver-
da, Som Energia. Els altres 
premis van ser per: Lau-

ra Farrés (El Prat); Jaume 
Muns (Viladecans); Ciutat 
en Vers (Sant Vicenç dels 
Horts); Societat Cultural 

Centenària La Coloma 
(Esplugues); Montserrat 
Duran (Sant Joan Des-
pí); Escola Cooperativa El 
Puig (Esparreguera); Joan 
Valero (Torrelles); Ateneu 
de Sant Just Desvern; So-
cietat Agrària Oliveraires 
Palomar-Olesana (Olesa 
de Montserrat); Seguici i 
Entremesos de la Festa de 
Tardor (Sant Feliu); Roger 
Lloret (Cornellà); Coope-
rativa Obrera de Viviendas 
(El Prat) i Associació Gueo-
pic (Molins de Rei).

Sant Just Desvern va acollir el lliurament dels desens 
Premis de Reconeixement Cultural del Baix Llobregat

L’Ajuntament de Sant 
Joan Despí, amb el suport 
d’Aigües de Barcelona, ha 
editat ‘El geni de les formes. 
Josep Maria Jujol i Sant Joan 
Despí’, un llibre divulgatiu 
que reivindica la figura de 
Josep Maria Jujol, un artista 
total que no sempre ha re-
but el reconeixement que es 
mereixia. El llibre és una de 
les propostes vinculades a la 
celebració de l’Any Jujol140, 
una commemoració a la qual 
està adherida Aigües de Bar-
celona. ’El geni de les formes. 
Josep Maria Jujol i Sant Joan 
Despí’ és l’homenatge de 
Sant Joan Despí a un virtuós 
de l’arquitectura i d’altres 
disciplines artístiques com el 
dibuix, la pintura, l’escultura 
o el disseny que va deixar un 
extraordinari llegat a la ciutat 
i que ha impregnat el caràc-
ter del municipi. 
L’alcalde de Sant Joan Des-
pí, Antoni Poveda, i el di-
rector general d’Aigües de 
Barcelona, Ignacio Escude-
ro, van presentar el llibre 
en un acte que ha tingut 
lloc al Centre Jujol-Can Ne-
gre de Sant Joan Despí.

Llibre divulgatiu

L’Ajuntament del Prat i Ensenyament 
impulsen el programa IntersECCions 

El conseller 
d’Ensenyament, Josep 
Bargalló, i l’alcalde del 

Prat de Llobregat, Lluís 
Tejedor, van signar el con-
veni per al desplegament 
del Programa IntersEC-
Cions (Educació, Cultura i 
Comunitat), que promou 
projectes en escoles i ins-
tituts públics per garantir 

la igualtat d’oportunitats 
en l’accés a l’educació i la 
cultura. Bargalló va afir-
mar durant l’acte de signa-
tura, que “un país no pot 
evolucionar en matèria 
educativa sense projectes 
educatius de ciutat com 
el del Prat de Llobregat”. 
Va afegir que “des del Go-
vern no el podem fer sols, 

necessitem una xarxa de 
ciutats amb projectes 
educatius propis. I no es 
poden fer sense tenir en 
compte els projectes edu-
catius de centres, que són 
propis i que estan cons-
truïts col·laborativament”.  
A través d’aquest con-
veni, el Departament 
d’Ensenyament partici-

parà en els diferents espais 
de treball del programa 
IntersECCions i impulsarà 
que les seves línies gene-
rals s’incloguin al Projecte 
Educatiu dels centres im-
plicats, i les seves activitats 
a la respectiva programa-
ció anual. També promou-
rà la participació de la 
comunitat escolar en les 
accions del programa, així 
com la seva projecció cap 
a la comunitat i l’intercanvi 
d’experiències i coneixe-
ments entre els centres 
implicats, etc. Per la seva 
banda, l’Ajuntament del 
Prat proporcionarà els re-
cursos necessaris per al 

desenvolupament del pro-
grama, promourà el treball 
en xarxa d’associacions i 
col·lectius del Prat que pu-
guin aportar continguts al 
programa (AMPA, entitats 
culturals...), organitzarà 
una escola d’estiu a final 
de curs per compartir ex-

periències del projecte i 
treballarà en l’elaboració 
d’indicadors que en per-
metin avaluar el resultat, 
en col·laboració amb la 
comunitat educativa. El 
conveni tindrà vigència 
inicialment durant un curs 
i serà prorrogable.

Promou projectes en escoles i instituts públics per 
garantir la igualtat d’oportunitats en educació i cultura

Foto: Aj. El Prat de Llobregat

Fotos: Aj. Sant Joan Despí
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E l Casino Valliranenc 
va acollir l'1 de des-
embre la primera Nit 

de l’Esport de Vallirana. 
Un acte que va voler 
premiar i reconèixer la 
tasca d’esportistes i en-
titats esportives locals. 
En la primera edició es va 
valorar també la trajectòria dels darrers anys i no no-
més la feina feta la darrera temporada. L’acte va estar 
amenitzat per la Companyia PuntMoc amb diversos 
esquetxos còmics de mim. L’atleta Verònica Zaragoza 
i el nedador Pol Gil van ser considerats els millors es-
portistes locals. També es van lliurar guardons a totes 
les entitats esportives del municipi per la seva tasca.

Vallirana va celebrar la primera 
edició de la Nit de l'Esport

Foto: Aj. Vallirana

El jugador del Nick Sap 
& Sports de Barcelona, 
Edmon López (PSA, 66), 

es va proclamar campió 
del PSA València Open, tor-
neig del circuit professional 
PSA dotat amb 11.000 $ en 
premis. El de Sant Just Des-
vern va fer una competició 
impecable, ja que només va cedir un joc en tot el torneig, 
justament a la final davant el jugador de Jordània, Moham-
mad Alsarraj (PSA, 137), al que va derrotar amb parcials 
d’11/6 9/11 11/9 i 11/8. A les rondes prèvies, López va vèn-
cer al rus Vladislav Titov (PSA, 316), a l’anglès Harry Falconer 
(PSA, 248) i al txec Ondrej Uherka (PSA, 139). Tercer títol del 
2018 per López i sisè de la seva carrera.

Edmon López guanya el 
PSA València Open 2018

Foto: Arxiu

L’esparreguerí Jordi 
Morales ha estat triat 
com a Millor Jugador 

Masculí de Tennis de Taula 
Paralímpic, en els Para Ta-
ble Tennis Stars 2018 que 
es van lliurar en la gala 
de la ITTF Star and Star 
Coach que es va celebrar 
a Incheon (Corea del Sud). Es tracta del segon espanyol 
que rep aquest guardó, després de l'obtingut per Álvaro 
Varela l’any 2014. Ha estat una experiència increïble, in-
oblidable i molt maca només pel fet per estar a la gala. 
A més, m’ha donat el premi i encara ha estat millor. Sen-
se cap dubte, a nivell individual, aquest any ha estat la 
millor temporada de la meva carrera esportiva“, explica.

Jordi Morales, millor jugador 
de tennis taula paralímpic 2018 

Foto: JM

CASTELLDEFELS

Domènech i Corachan guanyen 
la 37a Pujada al Castell 
La prova atlètica castelldefelenca, que es va celebrar el passat 
6 de desembre, va aplegar més de cinc-cents participants

El passat dijous 6 de des-
embre es va celebrar la 
ja tradicional Pujada al 

Castell de Castelldefels, que 
enguany va arribar a la tre-
ta-setena edició. Una de les 
proves més antigues que se 
celebren a la nostra comar-
ca. La cursa va ser coorga-
nitzada per l’Ajuntament 
de Castelldefels i el Club 
Esportiu COR Castelldefels 
Runners, L’edició d’enguany 
va aplegar més de 500 at-
letes, que van haver de 
completar un recorregut 
d’uns sis quilòmetres. A 
la categoria masculina, el 
guanyador de la prova va 

ser Miquel Domènech, del 
CA Gavà, amb un temps de 
21’47’’. Jordi García (Gavà 
Triatló, 22’28’’) i Toni Bautis-
ta (Duscholux, 22’32’’) van 
ser segon i tercer respecti-
vament. D’altra banda, a la 
categoria femenina, la pri-
mera classificada va ser Ju-
dith Corachan (Tricbm Calella, 
25’29’’). Van completar el podi 
Maria García (CA Palafrugell, 
25’37’’) i Barbara Anento (Co-
rredors.cat, 2’'44’’).

Bàsquet
El Pavelló Municipal de Can 
Vinader de Castelldefels va 
acollir el partit de tornada 

dels quarts de finals on els 
mariners es van imposar a 
l’Esparreguera pel resultat 
de 78 a 65, que li va perme-

tre remuntar el marcador 
advers del partit d’anada 
(63-57) i classificar-se per a 
les semifinals. 

Foto:  Aj. Castelldefels

Sandra Santanyés serà 
l’homenatjada en-
guany per La Portals 

2019. La ciclista de mun-
tanya, de carretera i de ci-
clocròs catalana ha decidit 
retirar-se de la competició 
en actiu després de molts 
anys a l’elit. “Pensem que 
s’ho mereix, ja que ha es-
tat una gran campiona”, 
explica Pepe Cuevas, orga-
nitzador de la marxa ciclis-
ta de BTT no competitiva 
que se celebrarà a l’abril. 
La sabadellenca, nascuda 
el 10 de gener de 1978, té 

una dilatada trajectòria 
esportiva. Ha participat en 
el Tour de França i al Giro 
d’Itàlia amb l’equip profes-
sional Catalunya-Aliverti. 
A més ha estat convocada 
vint vegades amb la Selec-
ció Espanyola de BTT per 
participar a Mundials i Eu-
ropeus. Entre els seus èxits 
més importants cal desta-
car les quinze vegades que 
s’ha proclamat campiona 
d’Espanya i més de trenta 
podis en els Campionats 
Nacionals. També ha sumat 
cinquanta podis en les Co-

pes d’Espanya de BTT entre 
altres podis destacats.

Acte oficial
D’altra banda, el Patronat 
Parroquial d’Esparreguera 
acollirà el 15 de gener la 
presentació oficial de La 
Portals 2019. Segons expli-
ca Pepe Cuevas “tot i que 
el municipi no és portal, la 
marxa passa cada any per 
la població baixllobregati-
na i vam pensar que seria 
adequat fer l’acte a aques-
ta població. Naturalment, 
el seu alcalde es va mostrar 

molt receptiu amb la nos-
tra proposta i ens va donar 
tota mena de facilitats.”

Foto: Arxiu

La presentació de la marxa ciclista de BTT es farà a Esparreguera

COLLBATÓ

La Portals 2019 homenatjarà 
la ciclista Sandra Santanyés  
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ESPORTS
Sant Vicenç va ser la capital 
catalana del mountain bike 

El passat diumenge 25 de novembre es va celebrar 
a Sant Vicenç dels Horts el VI Open Sant Vicenç que 
forma part del calendari del circuit Open Natura BTT 

Tour 2018. L’última prova de les sis que s’han celebrat al 
llarg de l’any va aplegar més de 540 participants en els 
tres recorreguts en què es va dividir la jornada ciclista. Els 
guanyadors van ser José David Latorre i Vanesa Amaro (50 
km), Oleguer Marín (36 km) i Sergio Pi (21 km).

Més de 700 atletes participen 
en la 7a La Sansi de Sant Feliu 

Més de 700 atletes van participar en la setena 
La Sansi de Sant Feliu de Llobregat que es va 
celebrar el 18 de novembre. La competició es 

va dividir en dos recorreguts diferents. A la distància 
dels deu quilòmetres es van imposar el marroquí 
Mohamed El Ghazouany (CS Gimnàstica, 31’30’’), a la 
categoria masculina, i Eva Arias (38’36’), a la femenina. 
I a la distància dels cinc quilòmetres, els primers 
classificats van ser Driss Lakhouaja (La Sansi, 15’19’’) 
i Sara Loehr (La Sansi, 18’21’’). 

La Santboiana arriba a l'equador 
de la Lliga en sisena posició 

La UE Santboiana ha arribat al final de la primera 
volta de la Lliga a Divisió d'Honor en la sisena 
posició de la classificació amb un balanç de sis 

victòries i cinc derrotes. Un lloc que permet al conjunt 
blau  optar a jugar els playoff per al títol. L'objectiu 
dels baixllobregatins és millorar els resultats assolits 
fins ara a la fase decisiva de la competició. 

El patinador Marc Morera, 
primer classificat a Pamplona

E l cervelloní Marc Morena es va proclamar campió 
a la primera edició del Trofeig Ciutat de Pamplona 
de la modalitat d'alpí en línia. Una competició que 

va tancar la concentració de tres dies de la preselecció 
espanyola a la capital navarresa. Morena, que pertany 
al club Pyrine, va ser un dels trenta-cinc patinadors 
d'arreu de l'estat concentrats amb la selecció nacional.  

Foto: Open Natura

VILADECANS

El CB Viladecans guanya la 
Copa Catalunya de softbol 
El conjunt groc-i-negre es va imposar a la final davant el CBS Sant 
Boi per 6-1 i va recuperar el títol que no aconseguia des del 2015

L ’equip femení de softbol 
del CB Viladecans es va 
proclamar campió de la 

Copa Catalunya sènior fdo-
minant una competició des 
del principi i fins al final. Les 
viladecanenques van lide-
rar la Copa amb un balanç 
de sis victòries i dues de-
rrotes. A la final, el conjunt 
groc-i-negre es va enfrontar 
al CBS Sant Boi, que s’havia 
imposat a les semifinals al 
Projecte Softball Gavanenc 
per un ajustat resultat de 
5-3. El duel comarcal va aca-
bar amb un clar 6-1 pel CB 
Viladecans, que no guan-
yava el títol des del 2015. 

D’aquesta manera va evitar 
que l'equip santboià guan-
yés per tercera vegada con-
secutiva la Copa Catalunya.

Atletisme
Es va celebrar una nova 
edició de la Renault Street 
Ru Sansi Viladecans amb la 
participació final de 1.401 
atletes, un 22% més que 
l’edició de l’any anterior. 
Durant la jornada atlètica 
es van disputar les proves 
de 10 i 5 quilòmetres, així 
com de les quatre curses 
de menors. Pel que fa a la 
distància dels 10 quilòme-
tres, el guanyador va ser 

l'atleta mundialista letó 
Dmitrijs Serjogins, del club 
La Sansi, que va aconseguir 
la victòria amb un temps 
final de 30'50’’ superant el 
rècord de la prova que ell 
posseïa des del 2016. En 

la categoria femenina, el 
triomf va ser per a Sílvia 
Segura (CA Les Tortugues), 
amb 37'24’’.  A la cursa dels 
5 km els campions van ser 
Aimane Eddaifi (14’54’’) i 
Marta Castroviejo (17'05’’).

Foto:  Aj. Viladecans

La Joventut Catòlica-La 
Peni es va omplir nova-
ment per acollir l’acte 

institucional dels Premis de 
l’Esport de Molins de Rei, 
en reconeixement a la tra-
jectòria i la tasca feta per les 
entitats esportives i espor-
tistes de la vila. Enguany es 
va voler posar l’accent en la 
integració de persones amb 
discapacitat, valorant les en-
titats que han organitzat ac-
tivitats amb aquest objectiu. 
El jurat va decidir atorgar el 
premi Esport Integració a la 
secció d’handbol del Club 
Esportiu Molins de Rei 2015. 

La resta d'esportistes i enti-
tats premiades van ser les 
següents: Pol Salas (futbol 
Sala) i Ariadna Temprano 
(waterpolo), Premi Esport 
Promesa Masculí i Femení; 
Sènior Club Voleibol Molins i 
Quatre Modalitats Secció Bi-
llar FIoment, Premi al Millor 
Equip Femení i Masculí; Club 
Halterofilia Molins de Rei, 
Premi Esport-Entitat (per a 
l'entitat revelació en els da-
rrers dos anys); Sandra Jor-
dà (ciclisme) i Marcox Ruiz 
Premi a la Millor Esportista 
Femenina i Masculí; i Asso-
ciació Futbol Salas Molins de 

Rei; Premi a la Seva Trajec-
tòria Esportiva. 

Judo
L'entrenador Daniel Pavo 
va rebre un reconeixement 
de la Federació Catalana de 

Judo i Disciplines Associa-
tives al mèrit esportiu en la 
V Gala de la FCJiDA que es 
va celebrar a Castelldefels. 
També es van entregar els 
premis a alumnes de dife-
rents disciplines. 

Foto: Aj. Molins de Rei

La Joventut Catòlica-La Peni va acollir l'edició d'aquest any

MOLINS DE REI

El món de l’esport molinenc 
celebra la seva gran festa




